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Usnesení č. 1
Rada města bere na vědomí informaci o přípravě 
jednání mezi městem Rájec-Jestřebí a SÚS JmKr. 
ve věci stavby II / 377 Bořitov – Rájec, mosty. Rada 
města doporučuje zastupitelstvu města podílet 
se na financování této stavby pouze v rozsahu 
nákladů nových částí (veřejné osvětlení a veřejná 
zeleň v celém rozsahu a nové chodníky v rozsahu 
cca 1/3 celkových nákladů). Rada současně dopo-
ručuje zastupitelstvu města poskytnout potřebné 
pozemky ve vlastnictví města pro tuto stavbu 
a souhlasit s jejich trvalým záborem.

Usnesení č. 2
Rada města projednala žádost manželům Ze-
rákových o prodej pozemku parc. č. 980/15 les 
o výměře 2051 m2 v k. ú. Jestřebí (vytěžený les) 
a pověřila komisi vodního hospodářství a životní-
ho prostředí (v součinnosti s lesním hospodářem 
a panem Sedláčkem – vedoucím oddělení sprá-
vy a údržby majetku města) úkolem prověřit zda 
pozemek parc. č. 980/15 v k. ú. Jestřebí neslouží 
jako přístup na jiné pozemky.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla o uzavření nájemní smlou-
vy na byt 1+1 č. 14 Komenského ul.505 s paní 
Andreou Bušovou (2 děti). Rada města rozhodla 
o uzavření nájemní smlouvy na byt 1+0 č. 8 Füg-
nerova ul. 350 s paní Marií Dosedlovou (2 děti).

Usnesení č. 4
Rada města projednala nabídku firmy A&CE 
Global Finance, a.. s. na odkup prioritních akcií 
České spořitelny, a. s. ve vlastnictví města za 
cenu 400,-Kč/ks. Rada města nedoporučuje 
zastupitelstvu města prodej těchto akcií, protože 
akcie přináší dividendy a z dlouhodobého hle-
diska je reálný předpoklad, že nabídková cena 
těchto akcií bude vyšší.

Usnesení č. 5
Rada města projednala žádost Městské správy 
sociálních služeb Boskovice o příspěvek na dů-
stojný průběh konce kalendářního roku v domo-
vě důchodců, penzionu a pečovatelském domě 

U S N E S E N Í

schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 4.12.2006

v Boskovicích. Rada města rozhodla přispět 
našim občanům v těchto zařízeních vánočním 
balíčkem předaným při osobní návštěvě.

Usnesení č. 6
Rada města projednala žádost Fotbalového 
klubu MKZ Rájec-Jestřebí o finanční příspěvek 
na turnaj přípravek a rozhodla přispět na turnaj 
přípravek částkou 3 tis. Kč.

Usnesení č. 7
a)  Rada města doporučuje zastupitelstvu města 

schválit složení výborů dle předloženého 
návrhu:

 Finanční výbor:
 předseda: Ing. Petr Klimek
 členové: Miloslav Navrátil, Michal Hepp, 

Romana Synakieviczová, Alois Perout, Pavel 
Bárta, Jaroslav Fojt

 Kontrolní výbor:
 předseda: MUDr. Viktor Hos
 členové: MUDr. Bedřich Kala, Jaroslava Po-

korná, Ing. Antonín Skoták, Zdeněk Vašíček, 
Ing. Augustin Nechuta, Miroslav Pokorný

 Osadní výbor Holešín:
 předseda: Stanislav Sehnal
 členové: Ing. Radek Kuchař, Ing. Radim 

Kuklínek, František Jirůšek
 Osadní výbor Karolín:
 předseda: Miroslav Hrbek
 členové: Miloslava Kejíková, Josef Maixner, 

Jitka Hebelková, Karel Švéda

b)  Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
zvolit jako zástupce města do Svazku obcí 
Spolek pro rozvoj venkova Moravský Kras 
starostu města Ing. Pavla Perouta.

c) Rada města doporučuje zastupitelstvu měs-
ta schválit navržená rozpočtová opatření 
č.9/2006, 10/2006, 11/2006.

d) Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
schválit předloženou aktualizaci rozpočtové-
ho výhledu na roky 2006–2009.
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e)  Rada města doporučuje zastupitelstvu měs-
ta schválit návrh rozpočtového provizoria na 
rok 2007.

f)  Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
souhlasit s vypořádáním připomínky ohledně 
návrhu změny RJ6. Rada města doporučuje 
zastupitelstvu města schválit změny ÚP ozna-
čené RJ5 a RJ6.

g)  Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
schválit Obecně závaznou vyhlášku města 
č.1/2006 O systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání, a odstraňování 
komunálních odpadů včetně systému naklá-
dání se stavebním odpadem.

h)  Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
schválit Obecně závaznou vyhlášku města 
č.2/2006 O místním poplatku za provoz systé-
mu shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání, a odstraňování komunálních odpa-
dů v roce 2007.

ch) Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města schválit Obecně závaznou vyhlášku 
města č.3/2006 O závazných částech Změn 
RJ5 a RJ6 Územního plánu města Rájec-
-Jestřebí.

i)  Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
koupi pozemku p. č.170/7 ostatní plocha o vý-
měře 41 m2 v k. ú. Jestřebí za cenu 30 Kč/m2 
s tím, že náklady převodu ponese kupující.

j)  Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
koupi pozemku p. č.3670/7 ostatní plocha o vý-

měře 53 m2 v k. ú. Jestřebí za cenu 30 Kč/m2 
s tím, že náklady převodu ponese kupující.

k)  Rada města nedoporučuje zastupitelstvu 
města souhlasit s prodejem a směnou po-
zemků p. č.848/2 a 849/4 v k. ú. Jestřebí 
z důvodů nevýhodnosti nabídky.

l)  viz. bod 1.

m) Rada města konstatuje, že byly podniknuty 
všechny právní kroky pro získání sokolovny 
do majetku města.

Usnesení č. 8
a)  Rada města projednala závazné stanovisko 

KHS Brno, územní. pracoviště Blansko ke 
změně regulativů ÚP Rájec- Jestřebí – vý-
robní areál společnosti WOODSTOCK s. r. o. 
a doporučuje zastupitelstvu města zařadit 
nový návrh změny územního plánu města 
Rájec-Jestřebí dle schváleného postupu za-
stupitelstvem města do seznamu žádostí na 
3. čtvrtletí roku 2007.

b)  Rada města posoudila nabídku Jihomorav-
ského Kraje a rozhodla v souladu s dřívějším 
usnesením rady města nabídku neakceptovat 
z důvodů vysokých provozních nákladů.

c)  Rada města doporučuje zastupitelstvu měs-
ta zařadit do rozpočtu města na rok 2007 
finanční částku na výstavbu inženýrských sítí 
v Jestřebí za ulicí B. Němcové.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

U S N E S E N Í

schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 18.12.2006
Usnesení č. 1
Rada města bere na vědomí jednání mezi 
městem Rájec-Jestřebí a SÚS JmKr, kdy byla 
zástupci města Rájec-Jestřebí předložena 
stanoviska města. V rámci jednání k trase 
silnice II/374 investor přislíbil prošetřit místa 
okružních křižovatek na katastru Rájec nad 
Svitavou.

Usnesení č. 2
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
s Charitou Blansko za účelem poskytnutí neby-
tových prostor v bytovém domě č. 678 na ulici 
Havlíčkova jako zázemí pro pečovatelku. Rada 
města rozhodla uzavřít dodatek č.4 smlouvy 
o poskytování pečovatelské služby s Charitou 
Blansko ze dne 30.11.2003.



5

ZPRÁVY Z RADNICE

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
s firmou SITA CZ a. s. za účelem budoucího 
provozování sběrného střediska odpadů (SSO). 
Pronajímá se SSO v Rájci-Jestřebí včetně po-
zemků parc. č.2064/3, zastavěná plocha a poze-
mek č. p.2064/4 ostatní plocha vše v k ú. Rájec 
nad Svitavou.

Usnesení č. 4
Rada města rozhodla uzavřít smlouvu o provo-
zování sběrného střediska odpadů SSO s firmou 
SITA CZ a. s.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla uzavřít smlouvu o zajištění 
veřejného pořádku se společností LARN. Služba 
bude zajišťována v rozsahu původní smlouvy 
z roku 2006. Rada města žádá komisi dopravy 
a veřejného pořádku o návrh perspektivního 
řešení zajištění veřejného pořádku ve městě.

Usnesení č. 6
Rada města projednala stížnost pana Součka 
ohledně nevhodného chování žáků v bezpro-
střední blízkosti školy. Rada města požaduje po 
řediteli školy provést upozornění a poučení žáků 
na vhodné chování v okolí školy a po městě.

Usnesení č. 7
a) Rada města souhlasí s účastí města Rájec-

-Jestřebí na výstavě Regiontour 2007 a uhra-
zení finančního podílu ve výši 7000,-Kč.

b) Rada města bere na vědomí zápis ze schůze 
kulturní komise. Současně rada požaduje 
svolání schůzky Divadelního spolku a zástup-
ců Svazu tělesně postižených v 1. polovině 
ledna 2007 za účelem projednání dohody 
o provozu a využití klubovny divadelníků.

c) Rada města projednala žádost Divadelní-
ho spolku v Rájci-Jestřebí o dotaci ve výši 
20 tis. Kč a doporučuje zastupitelstvu města 
zařadit tuto žádost do návrhu rozpočtu.

d) Rada města projednala žádost Vodáckého 
sportovního klubu Rájec-Jestřebí o finanční-
výpomoc na opravu přívěsu na přepravu lodí 
a rozhodla poskytnout příspěvek Vodácké-
mu sportovnímu klubu Rájec-Jestřebí ve výši 
5 tis. Kč.

e) Rada města projednala žádost Sportovního 
klubu Rájec-Jestřebí o finanční příspěvek na 
turnaj stolních tenistů a rozhodla poskytnout 
příspěvek ve výši 1 tis. Kč.

f) I.  Rada města projednala žádost Gymnázia 
a Střední odborné školy Rájec-Jestřebí, 
o. p. s. a konstatuje, že pouliční osvětlení 
bylo umístěno k přechodu pro chodce 
u gymnázia, takže osvětluje prostor uve-
dený v žádosti.

II. Rada města projednala žádost Gymnázia 
a Střední odborné školy Rájec-Jestřebí, 
o. p. s. a rozhodla zařadit požadavek ve 
výši cca 24 tis. Kč do návrhu rozpočtu na 
rok 2007.

III. Rada města projednala žádost Gymnázia 
a Střední odborné školy Rájec-Jestřebí, 
o. p. s. a žádá ředitele gymnázia o upřes-
nění žádosti o počet oken, technické para-
metry, celkový rozsah prací a ceny.

g)  Rada města bere na vědomí zápis ze schůze 
pro občanské záležitosti ze dne 13.12.2006 
a souhlasí s návrhem komise zorganizovat 
setkání s jubilanty 70 a 75 let ve 3. čtvrtletí 
roku 2007.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

„No to snad není možné … vždyť jsme tady 
včera uklízeli. Pojďte se podívat, jak to tady 
dnes zase vypadá.“

Toto si můžete občas vyslechnout od pra-
covníků naší čety, od řady z vás, kteří dbáte na 
pořádek okolo svého domu. Stačí větrný den, 

CO POTĚŠÍ – CO ZAMRZÍ…

pár nepořádníků a člověk má pocit, že může 
začít s úklidem znovu. A to docela zamrzí …

Odpadky a nepořádek se však neobjeví 
samy od sebe. Nepořádek začíná tam, kde 
se nerespektují základní pravidla slušnosti 
a pořádku. Začíná tam, kde selhala částečně 
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výchova a cit pro zodpovědnost za své chová-
ní a za to, jak vypadá mé okolí. A nedá se to 
vztáhnou jen na mladé. Zahozená krabička od 
cigaret, nedopalky, papír od svačiny, PET láhev, 
reklamní leták – vždy je držel někdo v ruce dřív, 
než je odhodil na zem, místo do odpadkového 
koše, nebo do popelnice. Jedná se o maličkosti, 
ale právě hodně malých věcí tvoří náš život a na 
maličkostech rostou věci velké.

A tak na druhé straně potěší váš zájem 
o vzhled svého okolí a chuť pro to něco přímo 
udělat – třeba úklid okolo svého domu. Potěší 
to, že se nevzdáváte a spolu s námi děláte své 
okolí hezčí. Každý pozitivní skutek se odrazí 
v tom, že je u nás krásněji a že se zde cítíme 
dobře…

CO SE U NÁS PŘIPRAVUJE…

Čas se nezastaví. Podařila se dokončit řada 
dobrých věcí a přichází na řadu další. V první řadě 
je potřeba dokončit rozdělané akce: hřiště s umě-
lým povrchem za základní školou, inženýrské sítě 
za ulicí B. Němcové v Jestřebí, přístřešek pro ces-
tující na I. nástupišti na nádraží, na starém hřbitově 
zbývá odvodnění a zadláždění hlavní cesty.

Další řada akcí se připravuje na období celých 
4 let. Zde bude zastupitelstvo města schvalovat 
návrh plánu investic a oprav. S tímto plánem vás 
pak seznámíme po jeho schválení. Co se bude 
přesně realizovat přímo v tomto roce, určí zastu-
pitelstvo schválením rozpočtu města. Tím budou 
vyčleněny finanční prostředky na konkrétní akce.

Ing. Pavel Perout
starosta

VÝMĚNA ŘIDIČSKÝCH PRŮKAZŮ

Vážení spoluobčané, na základě oznámení z Ministerstva dopravy Vás upozorňujeme na nut-
nost výměny řidičských průkazů vydaných od 1. července 1964 do 31. prosince 1993.

Výměnu je nutno provést do 31. prosince 2007 na Městském úřadu v Blansku.
Výměna řidičského průkazu je osvobozena od správního poplatku.

Nový řidičský průkaz vám bude vystaven do 15 – 20 dnů.

Bližší informace naleznete na úřední desce obecního úřadu, případně na 
webových stránkách Ministerstva dopravy– www.mdcr.cz

Ke konci roku mohou být z provozních důvodů výměny řidičských průkazů spojeny s velmi dlouhým 
čekáním ve frontách. Nelze opomenout, že řízením vozidla bez platného řidičského průkazu se řidič 
dopouští dopravního přestupku. Proto, prosím, s výměnou řidičských průkazů za nové neotálejte!

V měsíci lednu 2007 
navštívili žáci 6. roční-
ků Základní a Mateřské 
školy Rájec-Jestřebí 
radnici, aby se zde se-
tkali se starostou města 
Ing. Pavlem Peroutem. 
Sešli se v zasedací 
místnosti, kde všichni 

žáci obdrželi propagační materiál města. Poté 
pan starosta žáky seznámil s historií a součas-
ností města. Žáci byli seznámeni s jednotlivými 
odbory úřadu a jejich prací. Pan starosta hovořil 
o tom, co úřad zabezpečuje navenek, co patří 

POVÍDÁNÍ SE STAROSTOU

k povinnostem úřadu a co všechno zde mohou 
vyřídit. Mimo jiné se také zmínil o připravované 
stavbě nového hřiště za školou a dalších plá-
nech města.

Žákům tak byl poprvé vytvořen prostor pro 
rozhovor 
se staros-
tou a příle-
žitost, ze-
ptat se na 
všechno, 
co je za-
jímá. Pan 
s t a r o s t a 

http://www.mdcr.cz
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také připravil pro děti malou anketu, s možností vyjádřit svá 
přání. Z ankety vyplynulo, že největší zájem mají žáci o kino, 
plavecký bazén, jezdecký oddíl a Zoologickou zahradu.

SBĚRNÉ STŘEDISKO ODPADŮ OTEVŘENO

Město Rájec-Jestřebí 
otevřelo v měsíci lednu, 
ve spolupráci s firmou 
SITA, Sběrné středisko 
odpadů (SSO).

Dne 17. ledna 2007 se v areálu střediska sešli: starosta 
města Ing. Pavel Perout, místostarosta Antonín Hříbal, ředitel 
divize SITA Ing. Pavel Huták, správce provozu Ing. Jaromír 
Punčochář, Marketingový specia-

lista Stanislav Šotnar a pracovnice firmy SITA paní Jaroslava Landová, 
která bude sběrný dvůr obsluhovat.

Starosta města Ing. Pavel Perout oficiálně zahájil 
provoz střediska, odsouhlasil podmínky odběru odpa-
dů a provedl kontro-
lu všech odběrných 
stanovišť.

Prostor sběr-
ného střediska se 
nachází v areálu 

Zemědělského družstva ZERA, a. s., 
naproti Sládkovým rybníčkům.

Vjezd do střediska naleznete těsně 
před hlavní křižovatkou, při vjezdu do města vlevo, ve směru Blansko – Ráječko – Rájec-Jestřebí.

V oploceném areálu jsou umístěny kontejnery, opatřené identifikačními listy s označením materiálu. 
Žádáme občany, aby sem odpad ukládali dle instrukcí obsluhy.

Dále je tu k dispozici zastřešená sběrná plocha, určená 
pro odložení již nepotřebných kompletních chladniček, ledniček 
a mražáků, kompletních televizorů, rozhlasových přijímačů, elek-

tronických zvukových zaří-
zení, kompletních počítačo-
vých obrazovek a monitorů, 
kompletních počítačových 
zařízení a sestav, komplet-
ních vysavačů, žehliček. 
Pojmem elektrozařízení se 
rozumí všechny elektrospo-
třebiče, včetně pracovních 

elektrických nástrojů. K recyklaci jsou odběrateli (tzv. Kolektiv-
ními systémy) výhradně odebírány (a to zdarma) jen kompletní 
zařízení a spotřebiče, lidově řečeno včetně přívodní šňůry. Ob-
čané by sem měli tedy odevzdávat pouze kompletní spotřebiče. 
V žádném případě vámi oddkládané spotřebiče a elektrozařízení 
neporušujte a nic z nich nedemontujte. Jakkoliv rozebrané 
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elektrospotřebiče a elektrozařízení odběrate-
lé (Kolektivní systémy) podle zásad zpětného 
odběru nepřijímají. Musí se odvážet na skládku 
nebezpečných odpadů nebo do spalovny ne-
bezpečných odpadů, ale již za nemalý poplatek, 
kterým se zatěžuje rozpočet obce. Například za 
nekompletní ledničku zaplatí obec za její odstra-
nění 1 333 Kč. Nekompletní televizor přijde obec 
na 300 Kč, přičemž místní poplatek na jednoho 
občana a rok činí 400,- Kč.

Další zastřešený prostor je určen pro svoz 
barev, olejů, zářivek, baterií, apod. Je zde také 
umístěna váha.

Starý nábytek je třeba, pokud možno, ode-
vzdávat v rozloženém stavu.

Sběrné středisko je určeno především 
obyvatelům města Rájec-Jestřebí.

Občané se budou prokazovat předlože-
ním občanského průkazu a ukládání odpadů 
je pro ně zdarma. Je však nutné mít uhrazen 
poplatek za odpad.

Veškerý svoz je třeba nejdříve ohlásit 
v kanceláři, v areálu Sběrného střediska 
odpadů, u paní Jaroslavy Landové.
PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA:  
 středa  14 – 18 h

 sobota     8 – 12 h

Firma SITA upozorňuje občany, že tímto 
ruší (kromě Karolína a Holešína) dřívější při-
stavování kontejnerů v jednotlivých částech 
města (v jarních a podzimních měsících) na 
velkoobjemový a nebezpečný odpad. Nadále 
však pokračuje dřívější způsob třídění a svoz 
druhotných surovin (sklo, plast). Druhotné 
suroviny ukládejte do stanovených kontej-
nerů, umístěných v prostoru města stejně, 
jako v minulých letech.

Také provoz sběrny papíru bude pokračo-
vat i nadále podle stejných pravidel.

Stavební odpad Sběrné středisko odpadů 
nebude přijímat. Občané jej mohou i nadále 
ukládat na skládku u Ovčína.

Rozpis stomatologické LSPP – únor 2007
Služba je sloužena od 8.00 – 12.00 h

3.2. MUDr. Blaťák Černá Hora, Zdrav. Středisko 516 437 257
 MUDr. Kopáčková Letovice, A. Krejčího 1a 516 474 369
4.2. MUDr. Hanáková Blansko, Pražská 1b 516 418 788
 MUDr. Kraml Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 380
10.2. MUDr. Hepp Rájec, Šafranice 101  516 434 055
 MUDr. Křížová  Boskovice, Růžové náměstí 2345/12 516 452 808
11.2. MUDr. Hosová Rájec, Zdrav. Středisko 516 432 138
 MUDr. Kubínová Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
17.2. MUDr. Crhonková Blansko, Pražská 1b 516 418 786
 MUDr. Kučerová Lysice, Komenského 429 516 472 460
18.2. MUDr. Hošák Adamov, U Kostela 4  516 446 428
 MUDr. Loskot Svitávka, Hybešova 197  516 471 210
24.2. MUDr. Jílková Rájec, Ol. Blažka 145 516 432 138
 MUDr. Lukeš Boskovice, Smetanova 24 516 454 046
25.2. MUDr. Juráková Blansko, Pražská 1b 516 418 787
 MUDr. Mikulášková Letovice, Mánesova 468/2 516 474 488
 Mimo výše uvedenou je služba zajištěna na Stomatologické klinice u Svaté Anny, 
 tel. ústředna 543 181 111 a to od 19.00 h – 7.00 h ve všední dny a nepřetržitě o svátcích.
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Nové sociální zákony – o životním a exis-
tenčním minimu, o pomoci v hmotné nouzi 
a o sociálních službách mají od 1. 1. 2007 pod-
statný dopad i do systému dávek státní sociální 
podpory. Zákon o životním a existenčním mini-
mu výrazně mění svou dosavadní podobu.

Nově je životní minimum pouze jednosložko-
vé a nezahrnuje již náklady spojené s bydlením. 
Věkové skupiny dětí 6 až 10 let a 10 až 15 let se 
slučují ve skupinu od 6 do 15 let.

Částka životního minima pro jednotlivce činí 
3 126 Kč. Výše životního minima pro společně 
posuzované osoby je následující:  
–  první osoba v domácnosti  2.880 Kč 
–  druhá osoba (která není nezaopatřeným 

dítětem)  2.600 Kč 
–  nezaopatřené dítě (15 až 26 let)  2.250 Kč
–  nezaopatřené dítě (6 až 15 let)  1.960 Kč 
–  nezaopatřené dítě (do 6 let)  1.600 Kč.

U většiny dávek státní sociální podpory je ži-
votní minimum rozhodující pro stanovení nároku 
na dávku a pro výpočet výše dávek. V důsledku 
toho dochází v systému k  těmto změnám:
•  u přídavku na dítě, sociálního příplatku, 

dávek pěstounské péče a porodného 
– zvyšují se koeficienty pro stanovení nároku 
i pro výpočet výše dávek.

•  u příspěvku na bydlení – tato dávka bude od 
1. 1. 2007 zcela nově koncipována. Nárok na 
dávku i její výše se bude odvíjet od skutečných 
nákladů na bydlení, rozhodného příjmu rodiny 
a tzv. normativních nákladů na bydlení, které 
jsou stanoveny nařízením vlády vždy k 1. 1. 
kalendářního roku. Pro nárok na dávku bude 

DÁVKY STÁTNÍ SOCIÁLNÍ PODPORY – ZMĚNY OD 1. LEDNA 2007

nutno podat novou žádost a mimo stávající ná-
ležitosti nově prokázat náklady na bydlení, 
tzn. uhrazenou výši nájemného a nákladů za 
plnění poskytovaná s užíváním bytu, dále ná-
kladů za plyn, elektřinu, vodné, stočné, odvoz 
odpadu a centrální vytápění. Příjem i náklady 
za bydlení se k žádosti od 1. 1. 2007 budou 
prokazovat za 4. čtvrtletí 2006.

•  u rodičovského příspěvku – dochází ke 
změně způsobu stanovení výše dávky. Ro-
dičovský příspěvek bude vyplácen ve výši 
částky odpovídající 40 % průměrné měsíční 
mzdy v nepodnikatelské sféře za kalendář-
ní rok 2005, výše dávky tak od 1. ledna do 
31. prosince 2007 bude činit 7582 Kč místo 
dosavadních 3696 Kč.

 Příjemcům rodičovského příspěvku se dávka 
zvýší automaticky a zvýšená částka se poprvé 
vyplatí za leden 2007 v únoru 2007. Bude-
-li zdravotně postiženému dítěti přiznán od 
1.1. 2007 podle zvláštního zákona příspěvek 
na péči I. stupně, může rodič pobírat současně 
i rodičovský příspěvek z titulu péče o toto dítě. 
V případě přiznání příspěvku na péči vyššího 
stupně rodičovský příspěvek nenáleží.

•  u sociálního příplatku – nově se tato dávka 
bude zvýhodňovat v rodinách, kde dítě studu-
je na střední škole v denní formě studia nebo 
na vysoké škole v prezenční formě studia.

 Bližší informace mohou klienti získat na pra-
covištích státní sociální podpory v Blansku,  
Boskovicích a Letovicích.

  Úřad práce v Blansku 
  odbor státní sociální podpory

DÁVKY POMOCI V HMOTNÉ NOUZI

Dnem 1. 1. 2007 nabývá účinnosti zákon č. 
111/2006 Sb., o pomoci v hmotné nouzi, který 
upravuje poskytování pomoci k zajištění základ-
ních životních podmínek fyzickým osobám, které 
se nacházejí v hmotné nouzi, prostřednictvím 
dávek pomoci v hmotné nouzi.

Osoba se nachází v hmotné nouzi zejmé-
na tehdy, jestliže její příjem a příjem společně 
posuzovaných osob po odečtení přiměřených 
nákladů na bydlení nedosahuje částky živobytí, 
přičemž si nemůže tento příjem zvýšit vzhledem 

ke svému věku, zdravotnímu stavu nebo z jiných 
vážných důvodů vlastním přičiněním.

Zvýšení příjmu vlastním přičiněním se 
rozumí zvýšení příjmu vlastní prací, řádným 
uplatněním nároků a pohledávek a prodejem 
nebo jiným využitím majetku. Pro stanovení 
živobytí osoby je využíváno i nově zavedeného 
institutu existenčního minima.

Od 1. ledna 2007 budou existovat tři no-
vé dávky – příspěvek na živobytí, mimořádná 
okamžitá pomoc a doplatek na bydlení, které 
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nahradí dávky závisející na sociální potřebnosti, 
například dávky poskytované podle zákona 
o sociální potřebnosti, peněžité a věcné dávky 
občanům, kteří se přechodně ocitli v mimořádně 
obtížných poměrech a další.

Nový zákon o pomoci v hmotné nouzi obsa-
huje také nástroje, které propojí výplatu dávek 
s motivačními prvky. Nová právní úprava 
finančně zvýhodňuje ty příjemce dávek, kteří 
budou při řešení své situace aktivní (např. při 
hledání zaměstnání).

Pokud klient, žádající o dávku pomoci v hmot-
né nouzi, nebude aktivně spolupracovat při hle-
dání práce, bude odmítat nabízenou práci nebo 
jiným způsobem nebude projevovat vlastní snahu 
o zvýšení příjmu, odrazí se tyto skutečnosti ve 
výši příspěvku na živobytí. V krajním případě 
může dojít k situaci, kdy úřady neuznají žadatele 
o dávku z uvedeného důvodu za osobu v hmotné 
nouzi a dotyčný tak nebude mít nárok na přísluš-
né peněžité nebo věcné zabezpečení.

Od 1. ledna 2007 se řízení o přiznání dávky 
zahajuje na základě písemné žádosti osoby, po-

dané příslušnému orgánu pomoci v hmotné nou-
zi na tiskopisu předepsaném ministerstvem.

O přiznání výše uvedených dávek rozhoduje 
příslušný pověřený obecní úřad s výjimkou mi-
mořádné okamžité pomoci z důvodu ohrožení 
sociálním vyloučením,  kdy o této dávce rozho-
duje obecní úřad obce s rozšířenou působností. 
Pro občany města Blanska a občany dalších 
obcí správního obvodu je to Městský úřad Blan-
sko,  odbor sociálních věcí.

Pokud byla dávka sociální péče pra-
vomocně přiznána přede dnem účinnosti 
tohoto zákona (tj. do 31. 12. 2006) a nárok 
na ni trvá k 1. 1. 2007, posoudí Městský 
úřad Blansko, odbor sociálních věcí nárok 
na příspěvek na živobytí a jeho výši nej-
později do 30. dubna 2007, přičemž nárok 
na výplatu dávky sociální péče po tuto dobu 
nezaniká, pokud trvají podmínky stanove-
né podle právních předpisů účinných ke dni 
31. 12. 2006.

 Mgr. Ludmila Sedláková 
 vedoucí odboru sociálních věcí

EXISTENČNÍ MINIMUM

Dnem 1. 1. 2007 nabývá účinnosti zákon 
č. 110/2006 Sb., o životním a existenčním mi-
nimu. Tento zákon podstatně mění podobu 
současného životního minima.

Dosud je životní minimum dvousložkové 
– zahrnuje náklady na výživu a ostatní základní 
osobní potřeby a nezbytné náklady na domác-
nost. Nově bude životní minimum jednoslož-
kové a nebude zahrnovat náklady spojené 
s bydlením. Náklady spojené s bydlením bude 
řešit jako dosud dávka státní sociální podpory 
– příspěvek na bydlení, a nová dávka v rámci 
systému hmotné nouze – doplatek na bydlení.

Nově budou částky životního minima po-
třebné k zajištění výživy a ostatních základních 
osobních potřeb odstupňovány podle pořadí 
osob v domácnosti a u nezaopatřených dětí 
ještě i podle věku. Zavádí se nová dolní hranice 
příjmů, existenční minimum.

Životní minimum je minimální společensky 
uznaná hranice peněžních příjmů k zajištění 
výživy a ostatních základních osobních potřeb. 
Částka životního minima pro jednotlivce bu-

de činit 3 126 Kč. Výše životního minima pro 
společně posuzované osoby je následující:
• první osoba v domácnosti  … 2 880 Kč
• druhá a další dospělá osoba v domácnosti  

  … 2 600 Kč
• nezaopatřené dítě věku 15 až 26 let … 2 250 Kč 

6 až 15 let … 1 960 Kč  / do 6 let … 1 600 Kč
Životní minimum je součtem všech částek ži-

votního minima jednotlivých členů domácnosti.
Existenční minimum je minimální hranice 

peněžních příjmů, která se považuje za nezbyt-
nou k zajištění výživy a ostatních základních 
osobních potřeb na úrovni umožňující přežití. 
Částka existenčního minima činí 2 020 Kč.

Společně posuzovanými osobami jsou:
• rodiče a nezletilé nezaopatřené děti,
• manželé,
• rodiče a děti nezletilé zaopatřené nebo zletilé, 

pokud tyto děti s rodiči užívají byt a nejsou 
posuzovány s jinými osobami,

• jiné osoby společně užívající byt, pokud písem-
ně neprohlásí, že spolu trvale nežijí a společně 
neuhrazují náklady na své potřeby.
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Společně posuzovanými osobami jsou i oso-
by, které se přechodně zdržují mimo byt.

U vícegenerační rodiny, která trvale užívá 
byt, se rodina starobního důchodce posuzuje 
samostatně.

S životním minimem se porovnávají všech-
ny čisté peněžní příjmy jednotlivce nebo spo-
lečně posuzovaných osob (z pracovní činnosti, 
z podnikání, z kapitálového majetku, z proná-
jmu, důchody, dávky nemocenského pojištění, 
dávky státní sociální podpory, podpory v neza-
městnanosti a při rekvalifikaci, výživné a další) 
s několika výjimkami (např. příspěvek na 
bydlení a jednorázové sociální dávky, stipendia, 
daňový bonus, příspěvek na péči, odměny za 
darování krve, dávky sociální péče poskytované 
ze zdravotních důvodů a další).

Nařízením vlády se zvyšují částky život-
ního a existenčního minima vždy od 1. ledna 
podle skutečného vývoje spotřebitelských 
cen, pokud náklady na výživu a ostatní základní 
osobní potřeby přesáhnou ve stanoveném 
rozhodném období 5 %.

Hlavní využití životního a existenčního 
minima je v zákoně č. 111/2006 Sb., o pomoci 

v hmotné nouzi, kdy životní minimum plní rozho-
dující úlohu při posuzování hmotné nouze. 

 Mgr. Ludmila Sedláková 
 vedoucí odboru sociálních věcí

PŘÍSPĚVEK NA BYDLENÍ 
NEPLATIČI NEDOSTANOU

Od 1.1. 2007 jsou u dávky státní sociální 
podpory – příspěvek na bydlení – výrazně zpřís-
něny podmínky pro přiznání nároku.

Kromě vlastnického či nájemního vztahu 
a příjmu za předcházející čtvrtletí musí být pro 
přiznání nároku zcela nově prokázána úhra-
da nákladů za bydlení, tzn. výše nájemného 
a náklady za plnění poskytovaná s užíváním 
bytu, dále náklady za plyn, elektřinu, vodné, 
stočné, odvoz odpadu a centrální vytápění. 
Náklady se prokazují za předchozí kalendářní 
čtvrtletí doklady o jejich skutečném zapla-
cení (inkasní lístky, stvrzenky, výpisy z účtu či 
další potvrzení).

Žadatelům, kteří neprokáží řádnou úhradu 
nákladů na bydlení, nebude příspěvek pro ne-
splnění zákonných podmínek přiznán.

 Úřad práce v Blansku 
 odbor státní sociální podpory

PŘÍSPĚVEK NA PÉČI

Novou dávkou v systému sociálních služeb 
je příspěvek na péči. Příspěvek se poskytuje 
osobám závislým na pomoci jiné fyzické osoby 
za účelem zajištění potřebné pomoci.

Nárok na příspěvek má osoba, která z dů-
vodu dlouhodobě nepříznivého zdravotního 
stavu potřebuje pomoc fyzické osoby při péči 
o vlastní osobu a při zajištění soběstačnosti 
v rozsahu stanoveném stupněm závislosti. Ná-
rok na příspěvek nemá osoba mladší jednoho 
roku.

Zákon o sociálních službách vymezuje čtyři 
stupně závislosti:  

I.   stupeň – lehká závislost,  
II.   stupeň – středně těžká závislost,  
III.  stupeň – těžká závislost,  
IV.  stupeň – úplná závislost.
Pro účely stanovení stupně závislosti se 

hodnotí schopnost zvládat jednotlivé úkony. 
Celkem se hodnotí 36 úkonů.

Příspěvek na péči se vyplácí měsíčně 
a jeho výše je stanovena podle stupně zá-
vislosti, a to zvlášť pro osoby do 18 let věku 
a osoby starší 18 let:
Stupeň závislosti do 18 let nad 18 let
I – lehká závislost 3 000 Kč 2 000 Kč
II – středně těžká závislost 5 000 Kč 4 000 Kč
III – těžká závislost 9 000 Kč 8 000 Kč
IV – úplná závislost 11 000 Kč 11 000 Kč

O příspěvku rozhoduje obecní úřad obce 
s rozšířenou působností (pro správní obvod 
Blansko – Městský úřad Blansko, odbor 
sociálních věcí).

Řízení o přiznání příspěvku se zahajuje na 
základě písemné žádosti podané na přede-
psaném tiskopisu. Pokud není osoba schopna 
jednat samostatně a nemá zástupce, zahajuje 
se řízení o příspěvku z úřední moci. Žádost musí 
kromě dalších náležitostí obsahovat označení 
osoby blízké nebo jiné fyzické osoby anebo 
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právnické osoby, která osobě poskytuje nebo 
bude poskytovat péči, pokud je tato skutečnost 
známa při podání žádosti, nejpozději do 15 dnů 
ode dne právní moci rozhodnutí o příspěvku.

Pro účely rozhodování o příspěvku provádí 
sociální pracovník sociální šetření, při kterém 
zjišťuje schopnost samostatného života osoby 
v přirozeném sociálním prostředí. Stupeň závis-
losti posuzuje posudková služba úřadu práce.

Zvýšení důchodu pro bezmocnost bude 
naposledy vyplaceno v prosinci 2006. Oso-
by, kterým ke dni 1.1. 2007 náleželo zvýšení 
důchodu pro bezmocnost, se ode dne 1.1. 
2007 považují za osoby závislé na pomoci 
jiné fyzické osoby:
• ve stupni I  (lehká závislost), jde-li o osoby 

částečně bezmocné,
• ve stupni II (středně těžká závislost), jde-li 

o osoby převážně bezmocné,
• ve stupni III (těžká závislost), jde-li o osoby 

úplně bezmocné.

Dítě, které ke dni 1. 1. 2007 bylo pova-
žováno za dítě dlouhodobě těžce zdravotně 
postižené vyžadující mimořádnou péči, se 
ode dne 1. 1. 2007 považuje za osobu závislou 
na pomoci jiné fyzické osoby ve stupni III (těžká 
závislost).

Výše uvedeným osobám bude příspěvek 
na péči vyplacen bez žádosti ve výši dle 
stupně závislosti.

Výše příspěvku na péči osobám (čás-
tečně nebo převážně bezmocným), o které 
pečuje fyzická osoba, které z důvodu této 
péče náležel ke dni 1. 1. 2007 příspěvek při 
péči o osobu blízkou nebo jinou, je řešena 
od 1. 1. 2007 speciální úpravou (částečná 
bezmocnost – výše příspěvku dle stupně II, 
převážná bezmocnost – výše příspěvku dle 
stupně III po dobu dvou let).

Žádosti o příspěvek na péči je možné podá-
vat u Městského úřadu Blansko, odbor sociál-
ních věcí od 1. 1. 2007.

ŠKOLSTVÍ

Nejdříve si k sobě musí-
me vzít kamaráda. Budeme 
spolu cestovat všude. První 
město kam se pojedeme po-
dívat je město Kamarádov. 
Tam si každý může najít ka-
maráda. Ten, kdo ho nemá, 

tam nebydlí. Když někdo toho kamaráda ztratí, 
může se tam přistěhovat a najít si tam jiného 
správného kamaráda. Ale my tady zastavovat 
nebudeme, protože toho kamaráda máme. 
Přímo před námi jsou dvě odbočky. Jedna vede 
do Nepřátelovic a druhá do Přátelovic. My se sa-
mozřejmě vydáme do Přátelovic. Tam bude za-
stávka. V Přátelovicích je přítel každý s každým. 

JAK A KUDY DO KRAJINY KAMARÁDSTVÍ

Nemusíme mít strach, 
že by se tam někdo na 
někoho naštval nebo 
by se tam někdo s ně-
kým pohádal. Tam se 
prostě všichni přátelí. 
Z Přátelovic se vydáme 
proti proudu řeky Ka-
marádovky. Zavede nás 
do dalšího města Na-
štvanic. V Naštvanicích 
je pro změnu každý na 
každého naštvaný. Tam také raději nebudeme 
zastavovat, ještě bychom se na sebe s kama-
rádem naštvali a co potom? Ale už konec poví-

dání… najděte si 
kamaráda a dejte 
se do krajiny ka-
marádství!

Hana Venclů, 
7.B
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RECEPT NA SUPR KAMARÁDA

Na dobrého kamaráda by bylo nej-
lepší mít co největší nádobu. Tak třeba 
lavór.

V prvním kroku založíme na těsto.
K utřenému kamarádství s věrností 

přidáme 2 lžíce pravdomluvného rozto-
ku. Pak hrneček humoru a zahustíme 
aromatickou chytrostí. Rozšleháme do 
pěny, po 10 minutách, přidáme 350 g 
svalové mouky a 1 litr obratnosti. Dále 
necháme uležet v chladu, aby se kámoš 
podařil.

V druhém kroku uděláme polevu. 
Ušleháme odvážné bílky se zdvořilým 
cukrem. Po zatuhnutí těsta na kámo-
še rozlíváme končetiny, trup, hlavu, 
oči, uši, pusu a nos. Celé tělo polijeme 
polevou a řekneme: „Vstávej kamará-
de(ko)!“

Kamil Šamonil, 7.C
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Letos poprvé se zú-
častní studenti sekundy 
šestiletého studijního cyklu 

přijímacího řízení do vyššího stupně šestiletého 
gymnázia. Přijímací řízení se uskuteční v pondělí 
10. dubna 2007. Přijímací řízení se bude skládat 
z testu všeobecných znalostí a testu z anglické-

POSTUPOVÉ PŘIJÍMACÍ ZKOUŠKY

ho jazyka. Přijímacího řízení se mohou zúčastnit 
i další zájemci z řad žáků 9. tříd. Přihlášky podá-
vají prostřednictvím základní školy.

Věříme, že naši studenti jsou na takové 
úrovni, že je žáci 9. tříd nevytlačí.

Ing. Stanislav Laštůvka
Ředitel školy

ŠTĚSTÍ JIM NEPŘÁLO

V letošním školním roce se družstvo dívek Gymnázia v Rájci-
-Jestřebí zúčastnilo poprvé okresního kola ve florbalu. Utkání 
sehrála v moderní sportovní hale v Jedovnicích. I když se umístily 
celkově na 4. místě, nemusely se za svůj výkon vůbec stydět. 
Hrály obětavě a s nasazením, žádné vítězství svým soupeřkám 
nedaly zadarmo. Domácí družstvo Jedovnic se jim podařilo porazit. 
Chystají se i v příštím roce, držme jim palce ať mají o něco více 
štěstí, které jim tentokrát moc nepřálo.

Mgr. Ivana Černošková, vyučující TV

SKANDINÁVSKÝ KROUŽEK
V září 2006 začal na základě zájmu studentů 

fungovat na gymnáziu Skandinávský kroužek. 
Jeho cílem je seznámit zájemce s kulturními, 
společenskými, geografickými, politickými a dal-
šími specifiky této oblasti. V neposlední řadě jde 
o výuku švédského jazyka, jakožto oficiálního 
jazyka celé Skandinávie, tedy i území Norska, 
Švédska, Finska a Dánska. 
Zatímco první setkání krouž-
ku probíhala formou prezen-
tací s doprovodnými komen-
táři a následnými diskusemi, 
nyní již studenti poznávají 
Skandinávii díky švědským 
knihám, filmům, hudebním 
nahrávkám a dalším mate-
riálů, ve švédském jazyce. 

Nejenže jde o nejlepší způsob osvojení znalosti 
cizího jazyka pomocí čtení a poslechu součas-
ného jazyka, ale získané poznatky jsou velmi 
autentické a pro studenty více než motivující. 
Zároveň se studenti zapojili do akcí, pořádaných 
spolky, zabývajícími se danou problematikou. 
Mezi všemi můžeme zmínit návštěvu festivalu 

švédského filmu SWE FILM 
v kině Scala, nebo oslavu 
svátku sv. Lucie se Sever-
skou společností v brněn-
ském hotelu Continental, 
kde se studenti zapojili do 
programu a oděni do typic-
kých krojů, vystoupili spolu 
s dalšími v několika švéd-
ských písních.
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Bylo nám asi dvanáct let, 
kdy jsme – krásní, mladí a ne-
posední – začali hrát stolní 
tenis za Rájec. Trénoval nás 
tehdy pan Jiří Všianský. Jenže 
jak už to tak bývá, v dětství 
se u ničeho dlouho nevydrží, 
když nad vámi někdo nesedí 
a netluče vám do hlavy, ať 
u toho zůstanete. A tak jsme chodili trénovat jen 
asi půl roku a velký zájem vyprchal.

Osud tomu tak chtěl, že jsem potkal starého 
známého a během hovoru došla řeč i na sport. Do-
zvěděl jsem se, že založili oddíl stolního tenisu. Byl 
mladší než já a tak si říkám: kruciš, když to zvládli 
oni, tak proč ne my. A tak mě napadla myšlenka, 
že založím znovu v Rájci oddíl stolního tenisu. 
Zeptal jsem se svých bývalých spoluhráčů a dva 
z nich hned souhlasili. Zčásti to bylo i štěstí, protože 
jeden zrovna končil s fotbalem. Čtvrtému se moc 
nechtělo, že prý má hodně školních povinností (ne 
že my ne:-)), ale nakonec se nám ho podařilo pře-
mluvit. Zařizování zbylo na mě a ze začátku jsem 
vůbec netušil, kolik administrativy je kolem založení 
sportovního oddílu. Měl jsem velké štěstí, že můj 
bývalý profesor na gymnáziu v Rájci Jiří Koumar 
také hrával stolní tenis a když jsem tak přemýšlel, 
co bych měl asi udělat jako první, tak jsem si na 
něj vzpomněl a zašel za ním do školy. Řekl jsem 
si, když už nic, tak alespoň poradí. K mému pře-
kvapení se mu můj návrh líbil a řekl, že sport musí 
podporovat. Dokonce se sám hned ujal iniciativy 
a se spoustou věcí mi hned pomohl – ať už jde 
třeba o hrací místnost nebo stoly. Slíbil, že všechno 
probere s panem ředitelem Stanislavem Laštůvkou 
a já se zítra stavím vyslechnout verdikt. Den utekl 
jako voda v potoce a já znovu ťukal na kabinet. Pan 
ředitel byl také pro a tak jsem dostal přihlášky do 
sportovního klubu Rájec. Kolotoč se rozjel, a když 
jsem o nových událostech informoval kluky, tak se 
k mému úžasu ozval další potencionální hráč. Tak 
nás najednou bylo 5 a už všechno bylo veselejší 
– mohl i někdo onemocnět a nemuseli jsme se 
bát, že ztratíme pro nás zatím neznámé body. Čas 
plynul a věci se hýbaly neuvěřitelně rychle. Vyměnil 
jsem si pár mailů i s panem Švancarou, který má 
na starosti okresní dění kolem stolního tenisu. Ten 
nám odpověděl na všechny otázky, které nás bě-

hem prázdnin napadly a my se 
začali připravovat na první trénink. 
Gymnázium nám vyšlo hodně 
vstříc a nakoupilo nové stoly, které 
bylo potřeba poskládat. Poprvé 
jsem viděl stůl s kolečky a to staré 
známé nošení těžkých stolů bylo 
v tu ránu vyřešeno. Míčky jsme 
měli koupené, a tak se čekalo až 

odbije půl osmá večer a budeme si moct jít zapinkat 
do tělocvičny. Doposud jsme „trénovali“ ve sklepě, 
kde jsme měli poskládaný stůl, ale bohužel nebylo 
za stolem dost místa a tak se hra dost lišila od té, 
která nás čekala..

První měsíc jsme trénovali a hráli jen ve čty-
řech, protože pátý ještě dohrával sezónu ve fot-
bale. A přišel první zápas, na který nikdo z nás 
nezapomene. Byli jsme nervózní až hrůza. Hráli 
jsme ve Velenově a dostali jsme lidově řečeno na 
zadek – 16:2. Na jednu stranu nás potěšilo, že už 
je to za námi, ale na druhou nás prohra mrzela 
i přes to, že soupeř byl evidentně lepší. Po pár zá-
pasech jsme nakoupili nové pálky – nikdy předtím 
bych neřekl kolik existuje alternativ sestavení dřev 
a potahů. Zkušenější hráči nám poradili, ať hned 
ze začátku nekupujeme nejkvalitnější pálky, ale 
zkusíme nejprve zjistit, který styl nám vyhovuje 
a podle toho zvolili vybavení a my poslechli.

Zápasy utíkaly a my se dlouho nemohli vy-
manit z druhé poloviny tabulky. Lepší výsledky se 
nám daří získávat až teď ke konci sezóny. I proto 
současné šesté místo z dvanácti účastníků, musím 
jako samozvaný trenér považovat za úspěch. Zku-
šenosti jsme se pokusili získat také na turnajích, 
které se hrály v době výluky v prosinci a lednu. 
Zúčastnili jsme se soutěží v Šošůvce i ve Vyso-
čanech, kde mohou hrát hráči ze všech okresních 
tříd. A protože se hraje klasickým vyřazovacím 
způsobem, záleží hodně na štěstí při losu. To se 
nás bohužel moc nedrželo a většinou jsme dostali 
hodně poučnou lekci od kvalitních a zkušených 
hráčů. Samozřejmě každá nová zkušenost pro nás 
ale byla naprosto dobrá a my se naučili aspoň pár 
fint, které chceme využít proti dalším soupeřům.
Naše ambice jsou velké a sny ještě větší – jak pra-
ví moudré přísloví: malý jen ten, kdo má malý cíl!

Martin Malach – trenér
Absolvent gymnázia v Rájci-Jestřebí



16

ŠKOLSTVÍ

TVOŘIVÁ DÍLNIČKA   – vedoucí: Iva Jabůrková

Netradiční techniky – různé druhy batik, (vázaná, sypaná, domalovávaná, 
voskovou), drátkování, výroba svíček, pletení košíků, …..
Věk: od 10 let   Cena: 600 Kč (leden – červen) – v ceně je zahrnut materiál

PŘIHLÁŠKA
DO TVOŘIVÉ DÍLNIČKY:

příjmení a jméno:  ...............................................

datum narození:  .................................................

bydliště:  .............................................................

škola:  .................................................................

zdravotní stav:  ...................................................

zákonný zástupce:

příjmení a jméno:  ...............................................

bydliště:  .............................................................

telefon:  ...............................................................

............................................................................
         datum                    podpis zákonného zástupce



vás zve do nového kroužku

Přihlášku vyplňte a odevzdejte v DDM. Adresa: 
Domeček za ZŠ, Školní 446, 679 02 Rájec-Jestřebí
informace: E. Řezníčková, tel.: 516 412 790, 739 662 134
e-mail: reznickova@ddmblansko.cz

FLORBALOVÝ TURNAJ

Dne 13.1. 2007 uspořádal Dům dětí a mlá-
deže Blansko – OBLÁZEK již tradiční florbalový 
turnaj žáků, kterého se zúčastnila i dvě druž-
stva z Rájce-Jestřebí. V prostorách tělocvičen 
ZŠ Samova se hráči z Rájce utkali s druž-
stvy Blanska, Letovic, Vyškova a Brna. Oba 

bronzové družstvo „Orli“ Rájec-Jestřebí
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NABÍDKA IC – únor 2007

•  Nástěnný kalendář města Rájec-Jestřebí 
na rok 2007

• Propagační předměty s motivem města 
Rájec-Jestřebí
-  keramické předměty (hrnek, štamprdlík, 

zvonek) a barevné svíčky s motivem zám-
ku Rájec nad Svitavou či Kostela Všech 
svatých

• Mapy „Na kole celou Moravou a Slezskem„ 
– Jižní Morava (Brno a okolí, Moravský kras a 
okolí) ; Střední Morava – Haná; Jižní Morava 
(Znojmo a Podyjí, Pálava, lednicko-valtický 
areál) – CENA 24,- Kč

• Okénko o EU – informace a brožury o EU
• Možnost uveřejnění inzerce v prostorách 

IC – v našem Informačním centru nabízíme 
možnost bezplatného zveřejnění vašeho in-
zerátu, který si buď sami přinesete nebo vám 
pomůžeme při jeho zhotovení

• Přehled akcí regionu Blanensko
 PLESOVÁ SEZÓNA – únor 2007

•  Informace o kulturních akcích v Rájci-
-Jestřebí a okolí

•  Informace o službách, firmách, prodej-
nách v Rájci-Jestřebí

•  Informace v oblasti turistického ruchu
•  Přehled propagačním materiálů měst 

a obcí ČR
•  Vyhledávání v jízdních řádech 
•  Poradenská čin-

nost v oblasti 
práce s interne-
tem a e-mailo-
vou poštou

•  Prodej zpravoda-
je, propagačních 
materiálů a vi-
deokazet města 
Rájce-Jestřebí

•  Prodej turistic-
k ých  známek 
(č. 373)

•  Veřejný internet
•  Kopírování
•  Informace o kulturních akcích na Blanen-

sku a Boskovicku

rájecké týmy předvedly velmi pěkné florbalové 
výkony. Družstvo Tygrů obsadilo 5.– 6. místo 
a družstvo Orlů obsadilo 3. místo, za které na 
ně čekal pohár, medaile a sladkosti.

Celkové výsledky:
1. místo: TJ Sokol Dědice  
2. místo: „Horda“ DDM Blansko 
3. místo: „Orli“ Kroužky DDM Blansko 
 při ZŠ Rájec  

4. místo: „Smrtky“ DDM Letovice
5. – 6. místo: „Tygři“ Kroužky DDM Blansko 

při ZŠ Rájec
5. – 6. místo: „Gepardi“ DDM Blansko 
7. – 8. místo: Vítězové Blansko  Za DDM  

Blansko
7. – 8. místo: SKP Kometa Brno odloučené 

pracoviště Rájec
Vít Balák

Tel.: 516 432 191

Komenského 620, 679 02 Rájec-Jestřebí

E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz

www.rajecjestrebi.cz

Otevírací doba:   Po, Čt   9:00 - 18:00

                            Út, St, Pá            9:00 - 15:00

Informační kancelář města

RÁJEC-JESTŘEBÍ

PŘEHLED KULTURNÍCH 
PROGRAMŮ

9.2. 2007  v 18 h
výstavní síň knihovny
TEREZA PILÁTOVÁ– OBRAZY
Tvorba mladé začínající výtvarnice z Doubravice 
nad Svitavou.
Výstava potrvá do 16.2.2006. Otevřeno:
po, čt 9 – 18 h, út, st, pá 9 – 15 h, ne 14 – 17 h.

22.2. 2007  v 17 h 
zasedací místnost na radnici
SÁM V HIMÁLAJI, NEPÁL
BESEDA s Mgr. Karlem Kocůrkem
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* * * BOŘITOV * * * 
3.2. 2007 ve 20 hod 
Sokolovna Bořitov
HASIČSKÝ PLES ČH

17.2. 2007,ve 20 hod  Sokolovna Bořitov
PLES OREL BOŘITOV

24.2. 2007, ve 20 hod. Sokolovna Bořitov
PLES ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÉ ŠKOLY 
RÁJEC-JESTŘEBÍ
Hudba Nonus

3.3. 2007, ve 20 hod. 
Sokolovna Bořitov
COUNTRY BÁL

17.3. 2007
Sokolovna  Bořitov
JOSEFSKÁ ZÁBAVA
Hraje Akcent

 * * * DOUBRAVICE * * *  
3.2. 2007, ve 20 hod
PLES FOTBALISTŮ DOUBRAVICE

17. 2. 2007
POCHOVÁVÁNÍ BASY

 * * * PETROVICE * * *  
10.2. 2007  ve 20 hod
PLES ZÁSAHOVÉ JEDNOTKY OBCE

17.2. 2007  ve 20 hod
13. RYBÁŘSKÝ BÁL
Moravský rybářský svaz Rájec-Jestřebí
Hraje Styl

23.2. 2007 ve 20 hod
PLES GYMNÁZIA RÁJEC-JESTŘEBÍ
Hudba Tom Sawyer Band

V pondělí 15. ledna 2007 zemřel rájecký 
rodák a spoluobčan pan JUDr. Otakar Müller, 
ve věku nedožitých 94 let.

Narodil se 10.3.1913, jeho otec byl účet-
ním a později prokuristou v rájeckém pivovaru. 
Středoškolské studium absolvoval v Brně a po 
maturitě se zapsal na právnická studia, rov-
něž v Brně. Jako student se účastnil bohaté 
kulturní činnosti, spolu s ostatními studenty, 
zejména jako člen divadelního spolku. Toto 
své životní období popsal v práci o rájeckém 
divadle, ze které větší část jste si mohli přečíst 
na pokračování v městském Zpravodaji. Do 
praktického života nastoupil jako státní notář, 
a i tehdy pokračoval v ochotnickém divadle, 
tentokrát pod hlavičkou Sokola. V roce 1946 
se oženil s pani Zlatou Burkoňovou, která 
rovněž vypomáhala při divadelních předsta-
veních. Výčet jeho rolí i režisérské práce je 
veliký. V paměti občanů jistě zůstávají hry, 
provozované v zámeckém parku, například 

PLESY V ÚNORU

Jiráskovy, Stroupežnického, bratří Mrštíků. 
Rovněž rád uváděl pohádky pro mládež. Na 
několik roků byl poslán do Židlochovic, a tam 
dokončil rukopis již zmíněné divadelní historie 
Rájce.

Po odchodu do důchodu se odstěhoval 
s manželkou a s tchýni pani Burkoňovou do 
vlastního domku v Letovicích, kde se věnoval 
zejména zahradě, čtením knih a vyjížďkám 
jak do okolí, ale rád s manželkou jezdíval i do 
pražských divadel. Oba se také vracívali do 
Rájce, zejména na letní slavnosti.

Když mu zemřela manželka, pani Zlatka, 
žil v domku sám, zde mu byli nápomocni 
příbuzní a zvláště jeho neteř, pani Jiřinka 
Navrátilová.

Odešel dobrý člověk, který nikomu neu-
blížil, ale vždy byl ochoten pomáhat. Odešel 
tiše, dokončil svůj úkol a nyní mu přejme tichý 
odpočinek.

Divadelní spolek Rájec-Jestřebí

ZEMŘEL RÁJECKÝ RODÁK
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

Z NOVÝCH KNIH

Milovníkům detektivního žánru doporuču-
jeme:
DEAVER, J.: Hodinář
SWANNOVÁ, L.: Glennkill-ovce vyšetřují
LUTZ, J.: Noční strach

Z historické literatury jsme nakoupili:
PERNES, J.: Nejen rudé prapory aneb Pravda 

o revolučním roce 1905
DWORK, D.: Osvětim
GEBHART, J.: Velké dějiny zemí koruny české 

XVI. 1938 –1945

Ženy ocení romantické příběhy:
SWANNOVÁ, C.: Azurové naděje
PLAIDY, J.: Soudy lásky
KUBELKA, S.: Druhé jaro Mimi Tulipanové

Dívkám nabízíme:
HOPKINSOVÁ, C.: Není všechno zlato
LANCZOVÁ, L.: Nebe plné hvězd
JUNKOVÁ, Š.: Intimníček 2

LITERÁRNÍ SOUTĚŽ

1. kategorie – 2. místo

MALÍČEK

Kdesi v lesíku žil daleko od lidí osamocený 
muž, který měl malého psa Malíčka.

Muž bydlel v malé chatce, kde byla pořád 
zima. Venku padal krásný bílý sníh a před cha-
loupkou byl veliký rybník.

Protože muž neměl co jíst, musel vysekávat 
do ledu díry, aby chytil rybu. Jednoho dne šel 
muž chytat ryby. Chumelilo, byl hrozný vítr a vá-
nice. Muž samozřejmě vzal i svého malého psa 
Malíčka. Muž začal vysekávat díry do ledu a na-
jednou se pod ním probořil led. Muž spadnul do 
velmi, velmi studené, dá se říci ledové vody, a už 
nedoufal, že se vyšplhá nahoru. Ale také myslel 
na svého milovaného pejska. Co tady bude sám 
dělat? Najednou se Malíček objevil nad ledem. 
Muž netušil, jaká síla se projevila v Malíčkovi.

Malíček vzal do huby udici a podal ji pánovi, 
muž se chytil udice a obojku, co jeho pes vždy 
nosil. Malíček začal tahat jako o život. Tahal 
a tahal, až jeho pánovi se podařilo dát nohu nad 
led a odrazit se nahoru.

Malíček byl moc rád, že má zpátky svého 
milovaného pána a měl radost, že se mu poda-
řilo ho vytáhnout nad led. Muž popadl Malíčka 
a utíkal domů k teplému krbu. Tam se pěkně 
ohřáli a vše dobře dopadlo.

„Z toho vyplývá ponaučení, že i malý kama-
rád, když má svého pána rád, přemůže své síly 
a dokáže nemožné věci.“

Šárka Vitámvásová, 7.B

2. kategorie – 2. místo

CESTA DO NEZNÁMA

Je krásný sychravý podzimní večer. A já se 
vracím ze své lesní procházky přes zkratku do-
mů. Prodírám se těmi zatraceně pichlavými keři. 
Nebyl jsem dvakrát nadšený z těch hrozných 
šlahounů a to mě ještě čekaly bodláky.

Sotva jsem vylezl z křovisek, začalo poku-
kování po vhodném místě na sezení. Kámen 
u pole se naskytl jako nejbližší a nejvhodnější 
prostředek k sezení.

Hned jakmile jsem se uvelebil na kameni, 
začalo odbodlákování kalhot. Ne a ne jít dolů, 
začínal jsem z toho pořádně šílet.

Zachtělo se na chvíli odpočinku. Tak jsem 
sebou buchl do trávy.

Já si tu tak bezstarostně ležím a někde 
ve světě někdo trpí a smutní. Zavřel jsem oči 
a nechal se obejmout větrem a najednou jsem 
v parku, který byl plný malých dětí. Stál jsem 
úplně jako před nějakým obrazem, na který malíř 
vložil nálady všech postav. Nad dětmi a kolem 
nich se ocitly samé hezké, nápadité barvy, které 
zahřejí člověka u srdce.

Na lavečkách již byly poněkud starší děti. 
Každý, kdo se na ně podíval, ihned poznal, že 
stavět hrady na pískovišti to již není ono. Pusa 
sem, pusa tam. Kluci se starali, aby jejich part-
nerky měly vše na co si vzpomněly, ale v jednom 
koutě parku bylo hrozné temno.

Na lavičce seděla osamělá holka, která 
brečela. Její slzy padaly na její květovanou 
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sukni. V ruce fotku, které ubývalo každou chvíli 
více a více. Roztrhala ji na malé kousíčky, které 
nechala volně padat na zem jako sněhové 
vločky.

Později se objevil mladý hoch, který postup-
ně přistupoval k dívčině na lavičce. Byl stále blíž 
a blíž. Zastavil se na písčité cestě u pouliční 
lampy a rozhlížel se kolem dokola, jestli na dívku 
někde někdo nečeká.

Po chvíli rozhlížení zasedl vedle dívky a ze-
ptal se jí: „Proč pláčeš? Copak se ti stalo?“ Utřel 
jí čistým kapesníkem slzy a nechal ji pořádně 
vysmrkat.

„Fňuk. Ten zmetek leží pode mnou, roztrha-
ný na malé kousíčky.“

„Jaký zmetek – Kdo?“
„Honza – ten co mě nechal.“
„To je ale hrozné, že se kvůli němu tak 

trápíš.“
Holčina si znovu utřela uplakané oči a po-

hlédla hochovi do tváře a začali spolu chodit. 

Nad nimi se objevila místo temné, smutné barvy 
hezká a veselá.

„Nesmíš si vše tak brát. Láska si tě najde 
sama a když tě někdo opustí, za chvíli si tě 
najde někdo jiný. Možná, kdyby neexistovaly 
protiklady, by nemohl existovat ani svět. Vezmi 
si, co by to bylo za svět, kdyby jako v pohádkách 
bylo pouze dobro. Kdyby byla pouze noc a nebo 
den, kdyby bylo pouze létání a ne chůze. Co by 
to bylo za svět? Každý by se měl naučit tolero-
vat vše a všechny, ale v mezích. Jako by to asi 
bylo, kdyby se každému rošťákovi tolerovaly 
všechny pitominy. Tolerovat by se měl hlavně 
názor druhých, každý by si měl stát za svým a ne 
někoho urážet, kvůli jeho názoru. A pamatuj, 
máš-li nějaký problém, hoď ho za hlavu. Svět 
nekončí a život jde dál.“

Koukám na hodiny a hrůzou mi vstávají 
vlasy na hlavě. „Tolik hodin, to bude doma 
mazec.“

Radek Hajný

Pohled z okna nás v poslední době stále pře-
kvapuje. Martin s bílým koněm se zřejmě ně-
kde ztratil, Kateřina byla na blátě, ale Vánoce 
též, Barborka nevyhání dříví ze dvorka a naše 
peněženky se snad v této chvíli radují, protože 
ty nedoplatky za plyn byly vskutku nehorázné. 
Vidíte, všechno má své pro a proti. Co nás tedy 
podle pranostik našich předků čeká v únoru?

Únor bílý pole sílí.  

Mnoho mlh v únoru přivodí mokré léto.

JAKÉ BUDE POČASÍ?

Když tě v únoru zašimrá komár za ušima, po-
běhneš jistě v březnu ke kamnům s ušima.
Masopust na slunci – pomlázka u kamen.

2. února  Hromnice
Na Tři krále o hodinu dále, 

na hromnice o dvě více. 

Přejdou hromnice, konec sanice. 

Leze-li o hromnicích jezevec z jámy, 
poleze za měsíc jistě do jámy.
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3. února  svátek sv. Blažeje
Na svatého Blažeje kamínek se ohřeje.

14. února svátek sv. Valentina
Na svatého Valentina nemá hospodyně na-
sazovat husy na vejce; nebudou prý dobrá 
housata.

24. února svátek sv. Matěje
Na svatého Matěje, pije skřivan z koleje.

Svatý Matěj ledy láme, není-li jich, nadělá je.

Je-li na svatého Matěje mráz malý,
je jich po něm čtyřicet malých;
je-li velký, jest čtyřicet velkých,
není-li mráz žádný, je jich po něm bezpočtu.

Užijte si příjemný veselý masopust s ranními 
mrazíky a bílým popraškem sněhu. Jinak:

Masopust na slunci – pomlázka u kamen.

P. Š.

Podivný název, není-liž pravda? Ale tuto 
větu používáme nyní na začátku roku v knihov-
ně dost často. Čtenáři dospělého oddělení byli 
zvyklí platit roční poplatky hned v lednu a nyní 
je nechceme! Ovšem pozor! Chtít budeme! 
Ale až si sám počítač a automatizovaný systém 
řekne. Pro naše čtenáře je to výhoda. Platí za 
skutečný rok. To znamená, že v minulosti se 
občan přihlásil do knihovny v říjnu, zaplatil roční 
poplatek a v lednu platil zase. Teď ne. Zaplatili 
jste v říjnu, budete platit zase až v říjnu. Systém 
hlídá skutečný rok.

NE, NE, JEŠTĚ NE, AŽ SI SÁM ŘEKNE

Že chodíte do knihovny bez peněženky? 
Tak to bylo, je a bude. Nebojte se. Knihovnice 
vás vždy včas upozorní, že nastala doba placení 
a příští návštěvu poplatky zaplatíte.

Poplatky na rok 2007 se nemění.
Snížená registrace 
(děti, důchodci, ženy na MD):  20,- Kč
Plná registrace (pracující):  50,-Kč
Poštovné MVS:    20,-Kč
Internet:             0,50 h za 1minutu

P. Šamonilová

STÁTNÍ ZÁMEK

STÁTNÍ ZÁMEK RÁJEC NAD SVITAVOU

Rokokově klasicistní zámek zaujme především jedinečnou ar-
chitekturou, na Moravě zcela ojedinělou a přepychově vybavenými 
interiéry knížecí rodiny Salmů. Z bohatých sbírek pak vyniká roz-
sáhlá kolekce orientálního porcelánu a proslulá zámecká knihovna 

s 60 000 svazky. Zámecká obrazárna obsahuje díla předních evropských malířů baroka a roman-
tismu. Tradici zámeckého zahradnictví dokazuje rozlehlý anglický park a každoroční tématické 
výstavy květin v historických sálech zámku. Novodobou tradici tvoří noční prohlídky zámku.

Služby pro návštěvníky
• Bezbariérový přístup
• Prodejna keramiky a upomínkových předmě-

tů, prodejní výstavy v galerii Kruh
• Výstava litinových kamen z 1. třetiny 19. sto-

letí
• Restaurace a parkoviště
• Kulturní a společenské akce v prostorách 

zámeckého areálu
• Svatební obřady, výstavy, koncerty

Prohlídkové trasy zámku
Malý okruh

Reprezentační přízemí zámku (bezbariérový 
přístup) – Reprezentační pokoje, bohaté sbírky 
horského křišťálu, rytin, hudební sál, knihovna 
s 60 000 svazky.
Doba prohlídky 40 min, vstupné 50 a 30 Kč

Velký okruh
Reprezentační přízemí, 1. patro zámku a zámec-
ká kaple. – Zámecké interiéry, které sloužily jako 
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SBÍRKA KAMÉLIÍ V ZAHRADĚ 
ZÁMKU V RÁJCI NAD SVITAVOU

Sbírání kamélií bylo v 19. století zábavou 
šlechty ale i představitelů jiných majetných vrs-
tev. Pro kamélie se stavěly zvláštní skleníky ne-
bo byly kvetoucí rostliny používány k výzdobě 
zimních zahrad. Jedinečným dokladem slavné 
éry kamélií je sbírka udržovaná v zámeckém 
zahradnictví v Rájci nad Svitavou. Jejím zákla-
dem jsou matečné rostliny přivezené roku 1973 
v Výzkumného ústavu okrasného zahradnictví 
v Průhonicích u Prahy.

Současný soubor obsahuje 77 klasických 
i méně známých odrůd kamélií. Rájecká sbír-
ka je od počátku dodnes chloubou a zároveň 
velkou starostí pana Jana Dvořáka, vedoucího 

obytné pokoje (ložnice, koupelna, jídelna) dopl-
něné o obrazy z období baroka a romantismu. 
Sbírka habáňské keramiky a italské majoliky. 
Zámecká kaple z 18. století sloužila původně 
pro potřeby knížecí rodiny Salmů.
Doba prohlídky 90 min, vstupné 90 a 60 Kč

Zámecká kaple
V prostorách kaple umístěny renesanční ná-
hrobky, přenesené s farního kostela. V místnosti 
za kaplí výstava Architektonické a geometrické 
traktáty a grafické listy se zámecké knihovny.
Doba prohlídky 20 min., vstupné 20 a 10 Kč

Otvírací doba v roce 2007
Duben a říjen (so a ne)  9 – 15 h
Květen, červen a září  9 – 16 h
Červenec a srpen 9 – 16.30  9 –17 malý okruh
Denně mimo pondělí a den po státním svátku
Z důvodu konání svateb je v sobotu zámek 
uzavřen od 10.30 do 14 hodin.

Vstupné
Malý okruh  přízemí 50,- snížené 30
Velký okruh  přízemí, 1. patro, kaple 90,- 
  snížené 60,–
Kaple   20,- snížené 10,–
Hromadné skupiny dětí do 6 let  10,–
Květinové výstavy   70, – snížené 50
Noční prohlídky  90,–

KVĚTINOVÉ VÝSTAVY
8. – 11.3. Kamélie královna zimních květin
 Kamélie a čaj – kultura pití čaje, čajové ser-

visy od 18. století orientální i evropské.
 Kvetoucí keře kamélií i aranžmá v historic-

kých sálech zámku
1. – 8.5. Květiny a svatební šaty
 Nové modely svatebních šatů a moderní 

i klasické svatební kytice v reprezentačních 
prostorách zámku.

8. – 16.9. Rájecké jiřinky – krásná podzimní 
květina, která předvede rozmanitost tvarů a 
barev v historických i současných aranžmá.

 Vstupné 70 a 50 Kč

GALERIE KRUH – PRODEJNÍ VÝSTAVY
8.3 –11.3. Čajové soupravy, zdobené čajové 

dózy čajová sítka, různé druhy čajů, ochut-
návka čajů

1.6. – 30. 9. Zámecké kočkování – kočka, 
věčný zdroj inspirace v umění

30.6. – 29.7. Bohumil Nečas – obrazy
4.8. – 16.9. Marie Plotěná – obrazy
 Volný vstup

NOČNÍ PROHLÍDKY
25.5. Noc s upíry
Noční prohlídky – V letních měsících se 

konají noční prohlídky, jejichž součástí je 
historický šerm v interiérech zámku, hudeb-
ní a taneční vystoupení skupin. 13.7., 27.7. 
10.8., 24.8., 21.9.  Vstupné 90 Kč

 Nutná rezervace na čísle 516 43 20 13

Denní prohlídky s programem
21.7. – 22.7. Prohlídky zámku oživí šermířská vy-

stoupení, dobová hudba, vystoupení irských 
tanečníků.  Vstupné 70 a 50 Kč

KONCERTY NA ZÁMKU
21.6. Talichovo kvarteto (v rámci XII. ročníku 

Mezinárodního hudebního festivalu 13měst 
Concentus Moraviae)

12.8.  Koncert v zámecké kapli
září Koncert komorní hudby 
 Kruh přátel hudby v zahradním sále

Změna programu vyhrazena
Kontakty: 516 43 20 13, 723 398 968 

J. Kopecká
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zámecké zahrady. Staré kamélie (zvané matky) 
jsou vysázeny ve velkých nádobách a každoroč-
ně se dvakrát stěhují. V pozdním jaře ze skleníku 
na záhon pod širým nebem a na podzim zpět do 
skleníku. Kamélie je poměrně náročná rostlina 
a má své „mouchy“. Udržet sbírku v dobrém 
stavu je velké umění, které Jan Dvořák ovlá-
dá. Vedle toho se zabývá šlechtěním kamélií, 
sprašuje jejich květy, vysévá semena a hodnotí 
výsledky, ale také množí kamélie řízkováním.

V době největšího květu kamélií, koncem 
února a začátkem března se představuje tahle 
královna zimních květin v historických prosto-
rách zámku v Rájci už od začátku devadesátých 
let. Laické o odborné veřejnosti je představena 
rájecká sbírka kamélií, tedy kvetoucí keře staré 

30 – 40 let a také aranžmá z této květiny.
V letošním roce se zámek pro všechny mi-

lovníky květin otevře ve dnech 8. – 11. 3. a le-
tošní výstava má název Kamélie a čaj. V re-
prezentačních prostorách zámku návštěvníky 
přivítají keře kamélií, čajové servisy evropské 
i orientální, dále se mohou seznámit s historií 
čaje, kulturou pití čaje a na závěr mohou samy 
čaje ochutnat. Po prohlídce zámku mohou 
navštívit zámecké zahradnictví a zakoupit si 
některou ze 77 odrůd kamélií.
Zámek bude otevřen od 9 do 17 hodin.

Srdečně zvou zaměstnanci zámku v Ráj-
ci nad Svitavou
Kontakty: tel.: 516 432 013, 723 398 968, 
   e-mail: rajec@brno.npu. cz

Narození:
 17.10.Petr Reif, Blanenská 617
 1.11.  Martin Šebela, Komenského 505
 19.11. Pavel Zukal, Karolín 58
 23.11. Petr Zburník, Erbenova 399
 4.12.  Ondřej Vintr, Komenského 516
 5.12.  Ondřej Zimola, V Úzkých 17

Blahopřejeme:
 2.2.  Irena Švecová, 9. května 101 89 r.
 3.2.  Jaroslav Jiruše, 9. května 113  77 r.
  Žofie Večeřová, Komenského 491  77 r.
  Jarmila Skotáková, Erbenova 420  73 r.
  Zdeněk Škorpík, Blanenská 351  73 r.
 4.2.  Emil Burián, 9. května 120  78 r.
 7.2.  Zdenka Hrušková, Ol. Blažka 217  78 r.
  Milada Janáková, Havlíčkova 678  76 r.
 9.2.  Josef Gracias, 9. května 287  81 r.
 10.2. Jaroslav Šuman, Šafranice 242  65 r.
 11.2.  Mária Madarazsová, Blanenská 481 72 r.
 12.2.  Anna Konečná, Luční 221  73 r.
 13.2.  Emilie Večeřová, Erbenova 387  86 r.
 14.2.  Hedvika Němcová, Školní 443  76 r.

 14.2.  Helena Rašovská, Ol. Blažka 71  94 r.
 18.2.  Josefa Součková, Na Rybníčku 182 70 r.
 20.2.  Marie Nováková, Blanenská 83  74 r.
  Věra Meluzínová, Jurkova 643  77 r.
  Josef Kala, Fügnerova 276  85 r.
 21.2.  Jiřina Klimešová, Luční 173  81 r.
  Anežka Fránková, V Úzkých 99  71 r.
 22.2.  Ján Valko, 9. května 132  76 r.
 22.2.  Milada Krejčí, 9. května 170  74 r.
 24.2.  Marie Klimešová, V Úzkých 18  80 r.
  Božena Mokrá, Komenského 370  73 r.
 25.2.  Ludmila Kuncová, Ol. Blažka 58  87 r.
  Olga Roubalová, V Zahradách 74  70 r.
 27.2.  Božena Gebauerová, Jurkova 643  78 r.
 28.2.  Josef Brázda Ing., Fučíkova 398  79 r.

ZPRÁVY Z MATRIKY

Úmrtí:
  Jaroslav Urban, V Úzkých 288 17.5.1935
27.12. Jindřiška Maňoušková, 9. května 67  28.6.1927
30.12. Růžena Daňková, Náměstí Míru 6  10.3.1922
 2.1.  Božena Kraholcová, Horní 136    1.5.1924
 7. 1. Jaroslav Vyšehrad, Havlíčkova 165  20.3.1956
 12.1.  Marie Weisová, Horní 25  16.12.1925

Omluva
Omlouváme se paní Martě Kalvodové, bytem 
Jurkova 643, že nebyla uvedena v prosincovém 
zpravodaji u příležitosti 65. narozenin. Dodatečně 
přejeme hodně zdraví, štěstí a osobní pohodu.
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VÝTVARNÝ KROUŽEK V KAROLÍNĚ

***************************************************** 
Státní občané České republiky jsou povinni pro-
vést výměnu občanských průkazů bez strojově 
čitelných údajů vydaných do 31.12.1998 za 
občanské průkazy se strojově čitelnými údaji 
nejpozději do 31.12.2007. Žádost o vydání ob-
čanského průkazu občan předloží nejpozději do 
30.11.2007.
***************************************************** 
Žádost o vydání OP může občan předložit na 
Městském úřadu Rájec-Jestřebí (matrika).
Telefon: 516 432 014 / Úřední hodiny: pon-

K VÝMĚNĚ OBČANSKÝCH PRŮKAZŮ

dělí a středa 7.30 –11.00, 12.00 –17.00 hod.

************** UPOZORNĚNÍ  **************
Upozorňujeme občany, kteří žádali v minulých 
letech u Městského úřadu Rájec-Jestřebí 
o příspěvek na individuální dopravu, že pří-
spěvek bude vyplácet Městský úřad Blansko, 
Nám. Republiky 1 – p. Macová – 516 775 510, 
p. Šacherová – 516 775 534.
Občané, kteří pobírali příspěvek na bezmoc-
nost si budou tento příspěvek také vyřizovat 
na Městském úřadu Blansko, nám. Republiky 1

Z KAROLÍNA

I přes velmi krátkou dobu své činnosti uspořádal 
výtvarný kroužek, pod vedením Jany Vašíčkové, Vánoč-
ní výstavku děl všech dětí. Výstavka byla velmi pestrá 
a výrobky dětí velice nápadité.
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REGIONTOUR 2007

Také v le-
tošním roce mě-
lo Město Rájec-
-Jestřebí příle-
žitost nabídnout 
své propagační 
materiály od-
borné i laické 

veřejnosti na veletrhu cestovního ruchu Region-
tour, který proběhl ve dnech 10.– 14. ledna 2007 
na brněnském výstavišti v pavilonu „V“.

Naše město se prezentovalo, jako jedno 
z turisticky atraktivních míst, ve společné expo-
zici Moravský kras a okolí (Blansko, Boskovice 
a Pivovar Černá Hora), společně s ostatními 
obcemi našeho regionu a podnikateli.

Ve čtvrtek 10. ledna v 11 hodin se uskutečnilo 
slavnostní otevření naši expozice, za přítomnosti: 
exministra životního prostředí Libora Ambrozka, 
Ing. Jiřího Crhy, ředitele Krajského úřadu Jm. 
kraje, Ing. Stanislava Juránka, hejtmana Krajské-
ho úřadu Jm. kraje, Ing. Jiřího Fuska, předsedy 
představenstva Pivovaru Černá 
Hora, a. s., Ing. Pavla Perouta, 
starosty města Rájec-Jestřebí, 
místostarosty pana Antonína 
Hříbala a dalších starostů obcí 
a měst zúčastněných vystavova-
telů. Zahájení expozice bylo spo-
jeno s křtem nového turistického 
průvodce města Blanska.

Město Rájec-Jestřebí zde před-
ložilo, kromě našich základních 
materiálů s názvem „Rájec-Jestřebí 
město jiřin a kamélií“ (obsahující 
historické údaje, památkové objek-
ty, významné osobnosti, historické 
budovy, kulturní a společenský 
život, sport, tipy na dovolenou, 

turistické zajímavosti a cyklomapu) ucelenou 
turistickou nabídku ubytování a stravování, tipy 
na výlety do okolí, informace o akcích Státního 
zámku Rájec nad Svitavou, historii a současnost 
města a další informace. Spolu s dalšími novin-
kami je můžete nalézt v Informačním a vzdě-
lávacím centru na Komenského ulici (budova 
knihovny), kam vás srdečně zveme.

Tím, že expozice nabízela kompletní nabídku 
všech turisticky atraktivních míst celého regionu, 
přitahovala velký počet návštěvníků veletrhu. 
Turisté jeví o náš malebný kraj a naše město 
zájem. Náš region je ve světě proslulý přede-
vším jeskynním komplexem Moravského krasu, 
kam především míří zahraniční turisté. Svou 
dovolenou rodiny plánují dle nabídky cestovních 
kanceláří, nebo na základě informací na Interne-
tu. Jakmile dorazí do našeho regionu, jsou ob-
vykle překvapeni krásou naší krajiny a většinou 
zatouží pobýt zde déle, než původně plánovali. 
Z naší strany je proto důležitá připravenost. Za-
městnanci Informačního centra musí být schopni 
předložit našim i zahraničním turistům ucelenou 
nabídku našeho regionu a města, a také před-
ložit turistické materiály i v jazykových verzích 
jednak do Informačního centra Moravského 
krasu a následně do všech informačních kan-
celáří v okolí. Přijíždějící turista zde musí dostat 
všechny potřebné informace. Proto se každá 
obec snaží zpracovat co možná nejpodrobnější 

turistickou nabídku. Veletrh 
je jedinečnou příležitostí se-
tkání pracovníků jednotlivých 
informačních center, správců 
památkových objektů, odbor-
né i laické veřejnosti. Jsme 
vděčni za každou příležitost 
podobného typu a máme ra-
dost, že se naše expozice 

setkala s tak velkým ohlasem veřejnosti.
O naše turistické materiály je stále větší 

zájem a také v roce 2007 předpokládáme příliv 
nových turistů do našeho města.

 Marie Horáčková
 Foto Stanislav Mrázek

Foto: P. Šmerda
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OHLASY Z NOVOROČNÍHO KONCERTU

V pátek 5. ledna 2007 se v obřadní síni 
na radnici sešli příznivci klasické hudby, aby 
společně přivítali Nový rok. Jak jinak, než tradič-
ním novoročním koncertem členů Moravského 
klavírního tria: Jiřím Jahodou – housle, Janou 
Ryšánkovou – klavír, Miroslavem Zichou – vi-
oloncello a sólisty Richardem Samkem a Mar-
tinou Králíkovou.

Naši hosté pro nás připravili slavnostní pro-
gram, plný krásné hudby a zpěvu. Posluchači 
dychtivě očekávali vystoupení sólistů Richarda 
Samka a Martiny Králíkové, kteří svým uměním 
rájecké publikum získali již před několika lety. 
Richard Samek v současné době působí jako 
sólista-host Národního divadla v Brně a Martina 
Králíková hostuje v Janáčkově opeře.

Koncert se nesl, jako vždy, ve slavnost-
ním hávu a pomyslnou třešničkou na dortu se 
stalo provedení rychlostního rekordu, jenž měl 
svou premiéru dne 1. ledna 2007 v brněnském 
Besedním domě. Tehdy poprvé trio předvedlo 
zdařilý pokus o překonání rychlostního rekordu 
v předehře k opeře Ruslan a Ludmila Michaila 
Ivanoviče Glinky. Opera zhudebňuje veršova-
nou pohádku o lásce Alexandra Sergejeviče 
Puškina a její předehra patří pro svou virtuozitu 
k vyhledávaným skvostům klasického reperto-
áru. Moravské klavírní trio má tuto skladbu ve 
svém repertoáru již déle, než tři roky, a po jejím 
úspěšném provedení v pražském Rudolfinu, 
se ji rozhodlo předvést na Nový rok i v Brně. 
Před nadšeně skandujícími 433 posluchači 
a za dohledu notáře, umělci zahráli brilantním 
způsobem skladbu v čase 4 minuty a 25 se-

ZÁBAVNÁ PYROTECHNIKA? 
JAK PRO KOHO

Zeptejte se majitelů psů a veterinářů, kolik 
zábavy jim pyrotechnika přináší. Psi jsou od 
přírody vybaveni citlivým sluchem, posunutým 
k vyšším kmitočtům. Toho využívá známá ne-
slyšitelná píšťalka, kterou člověk ovládá a při-
volává psa, i když ji sám neslyší. Ovšem hluk 
a rány petard působí zvířeti přímo fyzickou 
bolest. A tak každým rokem musí silvestrovské 
šílenství doslova protrpět. Je obtížné, podávat 
jim utišující léky, které sami užíváme, neboť tyto 
jsou vázány na hmotnost jednotlivého psa a po-
dání vyšší dávky může být i velmi nebezpečné. 
I když vyhláška používání petard povoluje pouze  
poslední den v roce, ozývají se rány již několik 
dnů dopředu a také následující dny. Veterináři 
vám potvrdí, jak obtížné je uklidnit psa, u kterého 
dojde k šoku. Také každým rokem se několik 
psů natolik poděsí, že uprchnou a již se zpět 
nedokáží vrátit.

Znepokojující je také skutečnost, že někteří 
rodiče dávají tyto předměty do rukou malým dětem 
i když vědí, že při neopatrné manipulaci mohou 
způsobit vážná poranění. Že jde o vážné nebez-
pečí ukazuje i loňský, či letošní případ, kdy došlo 
v této souvislosti k úrazům rukou i k úmrtí.

A ještě něco. Druhý den, na Nový rok, byly 
silnice posety vyhořelými pozůstatky, ale žád-
ného nočního ohněstrůjce ani nenapadlo vzít 
koště a nepořádek zamést. Věříte, že mnohde 
leží dosud?

15.1.2007   V.F.

kund a vytvořili tak světový rekord. Celý koncert 
pomohl Fakultní nemocnici u sv. Anny v Brně, 
na jejíž konto přibude část výtěžku z akce, 
konkrétně 43 300,- Kč.

Také v koncertní sezóně 2006/2007 jsme se 
rychle přehoupli do druhé poloviny a čeká nás 
další řada koncertů, z nichž nejbližší je Pěvecký 
recitál japonské mezzosopranistky Miki Isochi 
a její kolekyně, klavíristky Kyoko Asaka. Koncert 
se koná dne 16. března v 19,30 h. Věříme, že 
budete s nabídkou Kruhu přátel hudby i nadále 
spokojeni.

Marie Horáčková
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7. ročník halových turnajů 
se v roce 1972 musel poprvé 
obejít bez účasti hráčů naše-
ho oddílu. V okresním přeboru 
mužů I. i II. třídy hrálo v tomto 

roce shodně po 9 družstvech. Uvedený rok 
byl pro naše muže rokem sestupovým. Pořadí 
v uvedeném roce bylo následující: 1. Černá 
Hora,29, 2. Metra Blansko 29, 3. ČKD Blansko 
26, 4. Lomnice 26, 5. Ostrov 24, 6. Svitávka 
23,7. Žernovník 20, 8. Křetín 20, 9. MKZ Rájec-
-Jestřebí 17. Okr. přebor mužů II. třídy vyhrály 
Letovice B – poslední byla Lhota Rapotina.

Okresní přebor dorostenců vyhrály Letovice 
– naši hoši byli pátí. V krajském přeboru mužů 
hrají Letovice, Adamov, Boskovice a Velké 
Opatovice. Ve stejné soutěži žen jenom Adamov 
a Metra Blansko.

Do dalšího ročníku halových turnajů již os-
mého se naše družstvo mužů poprvé vůbec 
nepřihlásilo. Zúčastnilo se opět 16 družstev, 
vyhrál Adamov a poslední 16. místo obsadil 
Žernovník. V okresním. přeboru mužů I. třídy 
hrálo 9 dr. a zvítězil Ostrov – poslední 9. místo 
zůstalo na Žernovník. Ve: II. třídě vyhrála Žďár-
ná s 33 body, 2. Kunštát 31 – 9. MKZ R-J 20, 
10. Petrovice.

V okresním přeboru dorostenců zvítězily Le-
tovice, ve stejné soutěži děvčat vyhrál Adamov 
a dorostenky R-J skončily na 3. místě.

V uvedeném roce 1973 byl v Jestřebí uspo-
řádán poprvé I. ročník memoriálu Jožky Škvařila, 
který nás v minulém roce neočekávaně opustil. 
V kvalitně obsazeném turnaji vyhrály Boskovice 
před Černou Horou, a Ostrovem – naši muži ob-
sadili poslední 4. místo. Jožka Škvařil prakticky 
celý svůj život zasvětil volejbalu. Nejdříve jako 
hráč v Sokole Jestřebí, později jako trenér a roz-
hodčí a také funkcionář krajského volejbalového 
svazu v Brně. Jeho organizační schopnosti 
a osobní charisma dokázalo zapálit pro volejbal 
velké množství lidí všeho věku.

9. ročníku halových turnajů v roce 1974 se 
naši muži opět nezúčastnili. V okresním přeboru 
I. třídy mužů hrálo 9 družstev. Vyhrála Metra 
Blansko před Černou Horou a ČKD Blansko. Ve 
II. třídě mužů soutěžilo 8 družstev. 1. Lipůvka 

Z HISTORIE VOLEJBALU V JESTŘEBÍ
– na 6. místě MKZ R-J a na posledním 8. místě 
skončily Petrovice. V okresním přeboru doroste-
nek byl první Adamov, naše děvčata skončila na 
druhém místě a zajistila si tak postup do krajské 
soutěže. Jelikož soutěže mládeže přešly na 
systém podzim – jaro, od podzimu 1974 hrála 
naše děvčata již krajskou soutěž.  MKZ R-J 
– Šlapanice 3:1, Hrušovany 3:0, Technika 3:1, 
Řečkovice 0:3 – z našeho okresu hrají ještě do-
rostenky Adamova. Trenérem našeho družstva 
a vedoucím byl v jedné osobě Jožka Kučera. 
Děvčat byl minimální počet 7 a výhodou bylo, 
že všechna chodila na nějakou střední školu. 
Sestava družstva: Kučerová Mirka, Musilová Jin-
dra, Růžičková Naďa, Růžičková Lenka, Stará 
Hana, Manová Věra, Vopršálová Jana.

Bývalí hráči, Koupý Milan a Skřipský Zde-
něk, dali dohromady družstvo žákyň a hned 
druhý rok činnosti zvítězilo uvedené družstvo 
v okresním přeboru žákyň. 1. MKZ R-J, 2. Vel-
ké Opatovice, 3. Blansko, 4. Kunštát. Žákyní 
bylo hodně a časem některé také odpadly, ale 
v budoucnu vytvořily docela slušné družstvo 
dorostenek a později i žen. Širší kádr žákyň: 
Dvořáčková Jana, Vrzalová Zdenka, Vrzalová 
Věra, Janečková Lída, Skřipská Jarka, Sou-
šová Dáša, Koupá Lenka, Valášková Mirka, 
Zvěřinová Věra, Jílková Lenka, Součková Hana, 
Součková Vlasta, Karlíková Marcela.

Jubilejní 10. ročník halových turnajů v roce 
1975 se hraje opět bez našich mužů. Halový 
turnaj dorostenek vyhrály Boskovice, 2. MKZ 
R-J, 3. Letovice, 4. Kunštát. Družstvo doroste-
nek se zúčastnilo i spartakiádního poháru. Na 
jaře končí krajská soutěž dorostenek v tomto 
pořadí: 1. Telč 31, 2. Šlapanice 28, 3. Lelekovice 
25, 4. MKZ R-J 24, 5. Řečkovice 24, 6. Kuřim 
24, 7. Universita Brno 21, 8. Technika Brno 20, 
9. Hrušovany u Brna 16. Na první rok účasti 
v kraji to byl určitě úspěch.

Okresní sekce volejbalu v Blansku uspo-
řádala I. ročník veterianády mužů. Hrálo se 
v listopadu v tělocvičně učiliště ČKD v Blansku 
za účasti 6 družstev. Turnaj skončil velkým 
úspěchem našich starších hráčů, kteří zvítězili. 
– 2. Brno-město, 3. Ostrov, 4. ČKD Blansko, 
5. Adamov, 6. Svitávka. Hráli – Čepa Vladi-
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mír, Čepa Jaroslav, Koupý Bohumil, Skřipský 
Zdeněk, Bosák Jan, Vozdecký Jan, Kučera 
Josef, Nikl Lumír, Modrák Karel, Cihlář Miloš.  
V okresním přeboru žákyň bylo pořadí: 1. MKZ 
R-J 35, 2. Černá Hora 35, 3. Velké Opatovice 
31, 4. Letovice 19.

V dalším ročníku krajské soutěže: doroste-
nek bylo toto pořadí: 1. Komín 31, 2. MKZ R-J 
28, 3. Universita Brno 28, 4. Husovice 25, 5. Le-
lekovice 25, 6. Letovice 23, 7. Hrušovany 20, 
8. Řečkovice 15, 9. Technika Brno 8 – nejlepší 
umístění našich dorostenek!  Všechny soutě-
že ve volejbalu přecházejí na systém podzim 
– jaro – muži hrají v okresním přeboru II. třídy 
se střídavými úspěchy. V krajských soutěžích 
hrají muži Letovic, Metry Blansko a Boskovic 
– v téže soutěži ženy Letovic a Metry Blansko 
– v krajské soutěži dorostenců Letovice, Bos-
kovice, Lipůvka.

V sezóně 1976 –77 hraji naši muži v okr. 
přeboru II. třídy a končí na 4. místě ze 6 účastní-
ků, když soutěž vyhrála Krasová. Dále hrají žáci 
v okr. přeboru za účasti 11 družstev a žákyně 
a dorostenky v krajské soutěži.

Výsledky dorostenek: MKZ R-J – Letovi-
ce 3:2, Nové Město 3:0, Lelekovice 3:2, Znojmo 
3:2, Řečkovice 3:1, Hrušovany 3:0.

Družstvo žákyň hraje dvě soutěže – tur-
najově krajský přebor a dále také okr. přebor. 
Výsledky z turnaje v Brně: MKZ R-J – Královo 
Pole 0:2, Komín 2:1, Spoj Brno 2:0, Komín 0:2, 
Královo Pole 0:2, Spoj Brno 2:0.

Družstvo starších dorostenek 1973 – 1977
Horní řada zleva: Mirka Kučerová, Jana Vopr-
šálová, Lenka Růžičková, Hana Stará –  Dolní 
řada zleva: Jindra Musilová, Naďa Růžičková, 
Věra Manová

V okresním přeboru je pořadí: 1. Černá 
Hora, 2. ČKD Blansko, 3. MKZ R-J, 4. Ždárná, 
5. Velké Opatovice, 6. Letovice.

Dne 28. 5. 1900 navštívil Rájec významný 
cestovatel, Dr. Emil Holub (1847–1902), z jehož 
návštěvy zachoval se pouze podpis ve školní kro-
nice, a setkal se právě i s Antonínem Luňáčkem. 
Jako poděkování za milé přijetí věnoval téhož 
roku zdejší škole řadu preparátů, vycpaných 
ptáků, zkamenělin a nerostů, zač mu byly vzdány 
veřejné díky.

Na počátku století se objevila potřeba nové, 
moderní školní budovy, neboť stará pomalu pře-
stávala vyhovovat. Jednání kolem stavby začalo 
28. 8. 1905 příchodem komise ohledně prohlídky 
místa, vybrán byl školní pozemek vedle stávající 
budovy. Po dohodnutí všeho potřebného, vy-

ANTONÍN LUŇÁČEK Pokračování

hotovení plánů a zadání stavby, byl slavnostně 
položen základní kámen dne 23. 3. 1908 (zde 
promluvil pan Luňáček o významu dne a historii 
škol), slavnostní vysvěcení se konalo již 20. 9. 
téhož roku, výuka zahájena 21. 9. Při slavnosti 
byla prodávána i známá pohlednice školy, výnos 
56 korun věnován na školní pomůcky. Na zřízení 
a výstavbě nové školy měl velký podíl právě An-
tonín Luňáček, který byl společně s Antonínem 
Kočvarou (1851–1933), předsedou Místní školní 
rady, Metodějem Koupým (1867–1948), staros-
tou obce, Františkem Blažkem (1846–1911), 
členem Místní školní rady, a Matějem Márou, 
ředitelem velkostatku, ve stavebním výboru a byl 
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přítomen všem jednáním. Zároveň bylo 14. 6. 
1908 neúspěšně žádáno o rozšíření na školu 
pětitřídní; pátá třída byla nakonec přece otevřena, 
ale až na počátku školního roku 1909/10 výno-
sem Zemské školní rady č. 20 496 z 9. 8. 1909. 
Při páté třídě zřízena pobočka kvůli rozdělení 
dětí dle pohlaví, po otevření měšťanské školy r. 
1912 pobočka zrušena a zřízena při čtvrté třídě. 
Jen bych připomenul, že právě na založení měš-
ťanské školy měl Antonín Luňáček velké zásluhy 
ještě společně s Antonínem Kočvarou, neboť byli 
nejhorlivějšími zastánci této myšlenky. Při obecné 
škole byla ještě r. 1908 otevřena Živnostenská 
škola pokračovací, o niž se usilovalo řadu let. 
Spravoval ji rovněž Antonín Luňáček

V době války se objevily problémy s výukou 
vzhledem k narukování některých učitelů, vyučo-
vání tedy bylo částečně upraveno na polodenní; 
děti se podílely i na hotovení teplých částí oděvů 
pro vojíny a spolu s učiteli se účastnily různých 
sbírek (šatstva, peněz, olova, cínu atd.) a akcí 
pro vojsko v poli. Kromě toho bylo 21. 1. 1916 
zahájeno v budově obecné školy vyučování pro 
děti v Rájci usedlých italských uprchlíků, třídu 
navštěvovalo 48 dětí, učitelkou byla Maria Barberi 
z Lizzone, náboženství vyučoval v Rájci sídlící 
kaplan Bonaventura Marinolli. Zahájení výuky byl 
přítomen Antonín Luňáček jakožto řídící učitel, dá-
le Antonín Kočvara jakožto předseda Místní školní 
rady, farář Vilém Koupý (1865–1921), okresní 
hejtman Bedřich Remeš a italští rodiče.

K poslední větší změně v chodu a organisaci 
školy za Antonína Luňáčka došlo 26. 1. 1920, 
kdy byla výnosem Zemské školní rady č. 33 876 
reorganisována na pětitřídní se stálou pobočkou 
při páté třídě.

Dne 17. 8. 1920 udělila Zemská školní rada 
Antonínu Luňáčkovi zdravotní dovolenou do 
31. 12. 1920, zatímní správou pověřen ředitel 
měšťanské školy Edvard Klimeš. K 1. 1. 1922 byl 
Antonín Luňáček dán do trvalé výslužby výno-
sem Okresní školní rady č. 5 095 z 31. 12. 1921. 
Odešel po 41 letech aktivní služby, přičemž mu 
bylo Zemskou školní radou vysloveno uznání za 
mnohaleté úspěšné působení ve službě školní. 
V té době ukončil i svou činnost v Místní školní 
radě – naposled přítomen na jejím zasedání 
dne 30. 12. 1920.

Nyní je namístě povšimnout si dalších oblastí, 
jímž se Antonín Luňáček věnoval:

V tehdejší době bývalo zvykem, že učitel 
je zároveň i jakýmsi nositelem kultury v dané 
obci, nejen vychovatelem tamní mládeže. V Ráj-
ci to platilo i dříve v případě učitelů Františka 
Formánka a Františka Mrázka, výjimkou nebyl 
ani Antonín Luňáček, který se zapojil do aktivit 
Místního odboru Národní jednoty, založeného 
v Rájci 23. 12. 1906. Národní jednota jako taková 
vznikla r. 1886 v Telči a její působení spočívalo 
především ve zvelebování školství, hospodář-
ského života, řemesel a šíření osvětové činnosti 
– pořádala besedy, divadla, prosazovala zaklá-
dání a podporou knihoven, zřetele byly brány i na 
národnostní, vlastenecké aspekty. V obdobném 
duchu se vyvíjela také Národní jednota v našem 
městě, jejím prvým předsedou byl ředitel cukro-
varu Jan Martan (1863 –1920), Antonín Luňáček 
vykonával funkci jednatele a byl členem výboru 
jednoty. Aktivně podporoval myšlenku o založení 
veřejné knihovny v Rájci – základem měla být již 
existující knihovna spolku Cyrillská jednota (zal. 
1884). Vznikl knihovní výbor v čele s Janem 
Martanem a Antonínem Luňáčkem a ten předložil 
členům Cyrillské jednoty návrh na převedení spol-
kové knihovny do veřejné obecní správy – setkali 
se s podporou u nich i v obecním zastupitelstvu, 
takže mohlo dne 18. 12. 1908 dojít k slavnostnímu 
otevření veřejné knihovny v budově staré školy. 
Předsedou knihovního výboru a jakýmsi prvním 
knihovníkem byl právě Antonín Luňáček. Na knihy 
přispívala jak Národní jednota, tak obec. Stejně 
pečoval pan Luňáček i o knihovnu školní – žá-
kovská existovala už ve školním roce 1877/78 
a měla r. 1891 138 svazků, r. 1892 založena 
ještě knihovna učitelská. O deset let později měla 
žákovská 282 svazků a učitelská 60 svazků.

Národní jednota se ale neomezovala jen na 
dospělé, péčí Luňáčkovou věnovala některé akce 
i školním dětem – např. 24. 1. 1907 přednášku 
o Moravě a Čechách spojenou s promítáním 
obrázků tzv. skioptikonem, zapůjčeným od jed-
noty Klubu čs. turistů v Blansku. R. 1914 pak 
odbor skioptikon pro školu koupil za 249 korun. 
Při jednotě vznikl též zábavní kroužek, pořádající 
divadelní představení a hudební či recitační veče-
ry (členem byl mj. i Jaroslav Luňáček). Prostory 
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pro činnost Národní jednoty poskytl ve svém 
hostinci Antonín Kočvara, ačkoliv se o ně dělili 
třeba s později založeným Sokolem.

Po smrti předsedy Martana 23. 3. 1920 na-
stoupil na jeho místo Antonín Luňáček a post 
zastával až do konce života.

Zapomenout nesmíme ani na činnost Lu-
ňáčkovu v obecním zastupitelstvu: po volbách r. 
1894 ještě v pramenech není zmiňován, poprvé 
se objevuje 4. 3. 1895 jako zapisovatel a v této 
funkci zůstal až do r. 1919, jen občas jej vystřídal 
např. Jan Rodkovský nebo Antonín Kočvara. 
Funkce se nakrátko ujal opět od 2. 9. 1922, aby 
tak činil střídavě s Josefem Konrádem až do 
října 1923, kdy vedení protokolů přejímá učitel 
Konrád. Protokoly, vyhotovené Luňáčkem jsou 
vedeny nejen krasopisně, ale také odpovědně, 
přehledně a podrobně a mohou se jim vyrovnat 
jen málokteré jiné písemnosti z té doby.

V zastupitelstvu byl po celou dobu pravou 
rukou Antonína Kočvary, starosty v l. 1894 –1901, 
pak člena výboru (1901 –07) a nakonec I. radního 
(1907–19), pročež nesl podíl na některých pro 
obec důležitých činech – především se spolu 
s Antonínem Kočvarou a Vincencem Blažkem 
(1863–1942), starostou v l. 1910 –19, zasloužil 

o povýšení Rájce na městečko (neúspěšně bylo 
o totéž usilováno v l. 1898–1902), přičemž při 
oslavě povýšení 13. 7. 1913 přednesl řeč o historii 
obce. Ústním podáním svých vzpomínek přispěl 
tehdy také Františku Tauferovi (1885–1915) do 
knihy o zdejší historii „Městečko Rájec“.

Byl dále členem tzv. sirotčí rady, zvolené 
poprvé 31. 8. 1907, která fungovala pod hla-
vičkou obecního zastupitelstva, spolupracujíce 
i s farním úřadem; a dne 7. 12. 1923 se společně 
s učiteli Josefem Konrádem (1877–1946) a Ladi-
slavem Ryšavým (1880–1936), stal členem tehdy 
vzniklé letopisecké komise, pověřené přípravami 
na zřízení a vedení obecní kroniky dle zákona 
č. 80/1920 Sb., kde jistě uplatnil své dlouholeté 
zkušenosti, neboť r. 1886 založil a až do r. 1920 
pečlivě vedl „Kroniku národní školy“.

Plodný a vcelku všestranný život řídícího 
učitele Antonína Luňáčka se uzavřel náhle dne 
18. července 1926, kdy ve věku 66 let zemřel 
důsledkem kornatění tepen v domě č. 241, kde 
trávil odpočinek. Jeho manželka Marie, s níž pro-
žil více než čtyřicet let prý harmonického vztahu, 
ho následovala 23. dubna 1937, kdy ve svých 
78 letech podlehla stejné chorobě.

Petr Sychra

Dovolte, abych vás seznámil s činností jed-
notky Sboru dobrovolných hasičů v Rájci v roce 
2006. Jednotka Sboru dobrovolných hasičů Rájec, 
kterou zřizuje město Rájec-Jestřebí, měla ke konci 
roku 2006 16 členů.

První výjezd jednotky se uskutečnil 8. února 
v poledních hodinách a to na příkaz starosty 
města k odstranění sněhu ze střechy budovy  na 
ulici Havlíčkově. Zásahu, který trval 3 hodiny, se 
zúčastnilo 7 členů. 17. února byla jednotka povo-
lána na drobný zásah, a to na zprovoznění ucpa-
né kanalizace na ulici Jurkova. Největší nasazení 
jednotky v roce 2006 prověřilo jarní tání, které 
se v našem městě začalo projevovat 28. března 
večer. Na příkaz povodňové komise byla jednotka 
uvedena v 11 hodin večer do pohotovosti a členo-
vé jednotky drželi hlídky a monitorovali stav toků 
ve městě. Ve středu 29. března, v odpoledních 
hodinách, bylo započato se stavbou ochranných 
hrází na ulici Nová. Akce se protáhla do pozdních 

Z ČINNOSTI JEDNOTKY SDH RÁJEC V ROCE 2006

nočních hodin, a poté se jednotka přesunula na 
fotbalové hřiště, kde se pokračovalo ve stavbě 
ochranných hrází. Další den, 29. března dopo-
ledne, jednotka odčerpávala vodu u MKZ Rájec-
-Jestřebí a v rodinném domku pana Juračky na 
ulici Nová. Poté se pokračovalo v navýšení hrází 
na stejné ulici. Mezitím pokračovalo monitorování 
vodních toků, průběžně se odstraňovaly naplave-
niny na jezu u ČKD. 30. března bylo povodňovou 
komisí rozhodnuto o výstavbě ochranných hrází 
podél toku řeky Svitavy, na hrázi v ulici Komen-
ského, které jsme prováděli v nočních hodinách. 
Dále probíhalo monitorování toků a průběžné 
odstraňování naplavenin. V neděli 1. dubna ráno 
byla pohotovost jednotky zrušena. Chtěl bych 
touto cestou poděkovat všem členům, kteří se 
zúčastnili této náročné akce v době svého volna 
i místo svého zaměstnání, byli po celou dobu 
neustále k dispozici, bez ohledu na odpočinek. 
Další práce jednotky byla oproti povodním znač-
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ně jednodušší. Dne 17. dubna došlo k čištění 
splavu u ČKD od naplavenin, za účasti 5 členů, 
19. dubna čištění šoupěte do Hlavničky u Janí-
ků, které bylo zaneseno bahnem po povodních, 
zúčastnilo se 7 členů, 8. května znovu pročištění 
splavu u ČKD za účasti 4 členů. 20. července 
v  poledne vyjížděla jednotka k požáru pole do 
Černé Hory za účasti 8 členů. Dále pak 8. září 
odpoledne výjezd k požáru stohy na lukách 
za účasti 10 členů jednotky. 13. října jednotka 
zabezpečovala pálení větví na skládce ve žlebě. 
Technika vyjížděla k poruchám vodního řádu 
ve městě, a to ve dnech 4. – 6. února v ulici na 
Vyhlídce, 27. dubna znovu v ulici na Vyhlídce a 3. 
– 4. května v ulici Blanenská, 20. července v ulici 
V Humnech v Jestřebí, 26. července a 27. listo-
padu výjezd na technickou výpomoc na ČOV, 
5. září výjezd na poruchu vody v základní škole 
v Rájci, 27. září výjezd na poruchu vodovodního 
řadu v Holešíně, 10. října technická výpomoc 
v Karolíně, Jednotka se 9. dubna zúčastnila 
pravidelného taktického cvičení okrsku v Jestřebí, 
za účasti 13 členů, na budovu mateřské školky 
a 8. října v Doubravici, kde taktické cvičení pro-
běhlo na výrobní budovu firmy Araplast, za účasti 
12 členů jednotky. Dále byla jednotka přizvána na 
taktické cvičení okrsku Blansko. 25. listopadu na 
budovu bývalé základní školy ve Spešově, které 
bylo zaměřeno na vyhledávání a evakuaci osob. 
7. listopadu jednotka vyjížděla na prověřovací 
cvičení společně s HZS stanice Blansko a Bos-
kovice na objekt dřevovýroby v Doubravici nad 
Svitavou. Členové jednotky se také zúčastnili 
soutěží v požárním sportu a to 21. května okrs-
kové soutěže v Bořitově, kde obsadila 4. místo 
a soutěží v Rájci kde jedno družstvo obsadilo 
3 místo a druhé družstvo 5. místo a také sou-

těží v Ráječku a Spešově. Ke dni dětí 1. června 
členové jednotky připravili pro děti z mateřské 
a základní školy program s hasičskou tematikou 
a 3. června program pro veřejnost na fotbalovém 
hřišti ve spolupráci s fotbalisty. 14. července jsme 
navštívili děti na letním táboře ve Spešově a 19. říj-
na byl na fotbalovém hřišti připraven program pro 
děti ze základní školy T. G. Masaryka z Blanska 
a pro děti ze sdružení HELP ME z Brna. Také jsme 
v průběhu roku zabezpečovali požární dozor na 
fotbalových utkáních a různých kulturních akcích 
v našem městě. 19. srpna jsme zabezpečovali 
pořadatelskou službu a požární dozor na akci 
Kursk 1943 v Lysicích. Hasiči, kteří jsou oprávněni 
nosit dýchací techniku, se zúčastnili ve dnech 
17. června a 9. prosince výcviku s dýchacími pří-
stroji na plynovém polygonu na odborném učilišti 
požární ochrany v Brně. Jednotka je od 1. dubna 
2006 přeřazena do kategorie JPO III, z čehož vy-
plývá, že bude vyjíždět k zásahům i mimo katastr 
města a to do 6 obcí v prvním sledu, do 9 obcí ve 
2 sledu a 16 obcí ve třetím sledu, což navýší počet 
výjezdů jednotky. V loňském roce bylo městem 
Rájec-Jestřebí, a částečně z vlastních zdrojů, 
vybaveno 7 členů jednotky novými oděvy, kvalitní 
ochrannou obuví, přilbami a rukavicemi, což nám 
značně pomohlo ke zlepšení podmínek při výjez-
dech a k zlepšení ochrany zdraví při zásazích. 
Chtěl bych tímto poděkovat všem členům jednotky, 
kteří se podíleli na výjezdech i dalších akcích, jichž 
jsme se zúčastnili, za udržování a opravy svěřené 
techniky, a za obětování svého volného času na 
tuto činnost. Dále bych chtěl poděkovat zástup-
cům města za výbornou spolupráci, sponzorům 
za jejich dary, i ostatním členům a občanům, kteří  
jsou nám nápomocni při naší práci.

Radek Písařík, velitel JSDH Rájec

TRADIČNÍ PRODEJNÍ VÝSTAVA KRÁLÍKŮ

Český svaz chovatelů Rájec-Jestřebí pořádá ve dnech 3. a 4. března 2007 
v areálu chovatelů Tradiční prodejní výstavu králíků.
Možnost nákupu chovných zvířat, občerstvení a tombola připraveny.

Výstava bude otevřena:
v sobotu  3. 3.  od  13 do 17 hodin,
v neděli  4. 3.  od    8 do 13 hodin. Srdečně zvou pořadatelé

RŮZNÉ
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Bezpochyby se mnou budete sou-
hlasit, že na Vánoce se těšíme od podzi-
mu. Najednou jsou tu, a než se stačíme 
otočit, jsou za námi. Přesto je dobré 
se nyní zastavit a alespoň v mysli se 
ohlédnout zpět a vychutnat si okamžiky 
při štědrovečerní večeři. Znovu vidět 
rozzářené oči dětí při rozbalování dá-
rečků, tichou cestu osvětleným městem 
do našeho kostela, ve kterém slyšíme 
radostnou zvěst „Dnes se nám narodil 
Spasitel, …“

SRDCE ŠTĚDRÉ, DLAŇ OTEVŘENÁ

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

Rájec – živý betlém 10.506,50
Jestřebí kaplička  6.709,-
Holešín – betlémské světlo  1.855,-

Celkem 19.070,50 Kč

Pokladnička u vánočního stromu 4.000,- Kč
Všem dárcům děkujeme.

Na Boží hod vánoční nám děti z rá-
jeckého skautského střediska na farní 
zahradě přiblížily betlémské události. 
Každý daroval a byl obdarován. Kdo 
přišel, ten si na památku odnášel ke-
ramickou rybičku. A tak je naše město 
plné rybiček, dobrých lidí, kteří nejsou 
lhostejní k potřebám druhých a podle 
svých možností přispěli na Tříkrálovou 
sbírku. Při této události mnozí využili 
možnosti prohlédnout si betlém v našem 
kostele.

Na svátek sv. Jana bylo žehnáno víno, 
s nímž si farníci připili na silvestrovském pose-
zení. Nový rok uvítali malým vánočním koncer-
tem žáci ZUŠ v Rájci. Koledy dozněly a zbývá 
poděkovat všem, kteří mají zájem přiložit ruce 
k dílu a mezi lidmi vytvářet pěkné vztahy. Bohu 
díky za ně.

Marie Skotáková

V neděli 7.1.2007 se konal v tělocvičně ZŠ již 5. ročník 
turnaje fotbalových přípravek „O pohár starosty města Rá-
jec-Jestřebí“, který každoročně patří mezi nejlepší turnaje 
pořádané na okrese Blansko. Turnaje se zúčastnili mužstva 
Tatran Bohunice, AFK Letovice, Moravan Svitávka, FK Ada-
mov a domácí MKZ Rájec-Jestřebí.

Po celé nedělní dopoledne všechna mužstva předváděla 
výkony na hranici svých možností a hráči se často dočkali 
zaslouženého aplausu slušně zaplněného hlediště. Turnaj se 
vydařil domácímu mužstvu, které nakonec obsadilo 2. místo 

TURNAJ FOTBALOVÝCH PŘÍPRAVEK
SPORT
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těsně za vítězným mužstvem Tatranu Bohunice, 
kdy o celkovém pořadí rozhodlo pouze lepší 
skore Bohunic. Vzájemný zápas obou mužstev 
byl opravdovým vrcholem turnaje, kdy obě muž-
stva předváděla vynikající fotbal, za který by se 
nemuseli stydět i dospělí fotbalisté.

VÝSLEDKY MKZ RÁJEC-JESTŘEBÍ:
MKZ – AFK Letovice 5:2
MKZ – FK Adamov  2:0
MKZ – Svitávka  3:0
MKZ – Bohunice  3:3

KONEČNÁ TABULKA TURNAJE:
1.  Tatran Bohunice 4 3 1 0 16:4 10
2.  MKZ Rájec-Jestřebí 4 3 1 0 13:5 10
3.  Moravan Svitávka 4 1 1 2 2:6 4
4.  AFK Letovice 4 1 0 3 5:13 3
5.  FK Adamov 4 0 1 3 2:10 1

Na závěr turnaje místostarosta města pan 
Hříbal, který zastupoval nemocného starostu 
ing. Perouta, předal mužstvům poháry a věc-

né ceny, ceny pro nejlepší hráče z každého 
mužstva a také ceny pro nejlepší hráče celého 
turnaje.

Nejlepším hráčem turnaje se stal Jirka Ko-
láčný z Bohunic, nejlepším brankářem Marek 
Opatřil z MKZ Rájec a nejlepším střelcem Ka-
mil Dvořák rovněž z MKZ Rájec, který vsítil 
8 branek.

Poděkování patří všem pořadatelům, ve-
dení školy a starostovi města, který celý turnaj 
finančně podpořil.

V hernách Sportovního 
klubu v areálu „Na Rybníčku“ 
v městské části Jestřebí byl 
16. prosince 2006 uspořá-
dán XI. Ročník o přeborníka 

Doubravice-Klemova. Účastnili se ho hráči 
z Bořitova, Jestřebí a Doubravice-Klemova, 
kteří se zezi sebou utkali o vítěze. Utkání se 
hrála ve dvou skupinách, ze kterých 
do závěrečných bojů postoupilo pou-
ze osm hráčů. Dále turnaj pokračo-
val vyřazovacím způsobem. Během 
vyřazovacích bojů se nejvíce dařilo 
Jiřímu Kolářovi z Bořitova, který ve 
finálovém zápase porazil těsně Jana 
Ostrého z Jestřebí. Třetí místo obsadil 
nejstarší hráč z Klemova pan Antoní 
Řezníček-Podloučka ve svých devě-
tašedesáti letech. Čtvrtý se umístil 
Martin Novotný z Jestřebí.

Další turnaj ve stejném prostředí se 
již tradičně uskutečnil jako štěpánský 
26. prosince 2006 za účasti pozvaných 

TURNAJE VE STOLNÍM TENISE

hráčů ze stejných obcí jako předešlý turnaj.
Rozhodně se nejednalo o turnaj, kde by 

se někdo urputně hnal za vítězstvím, ale ten-
to probíhal již tradičně ve vánoční pohodě 
a přátelském duchu a radosti z pohybu po 
svátečním hodování.

Poděkování za uspořádání obou turnajů 
patří Jaroslavu Čepovi, Karlu Schmidtovi a všem 

Hráči a organizátoři před vyhlášením výsledků prvního turnaje
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Po okresním operačním středisku Policie 
České republiky a operačním středisku Zdra-
votnické záchranné služby dochází v Blansku 
ke zrušení i operačního střediska Hasičské-
ho záchranného sboru. Dne 16. ledna 2007 
v dopoledních hodinách bude přesměrována 
tísňová linka 150 z území okresu Blansko 
na krajské operační středisko HZS do Brna. 
Veškerá tísňová volání z okresu Blansko tak 
budou končit v Brně. Operační důstojníci, kteří 
sloužili v Blansku o práci nepřijdou, budou však 
muset dojíždět do Brna. Občanů se tato změna 
nikterak nedotkne, musí snad jen počítat s tím, 

Hasičský záchranný sbor
Jihomoravského kraje
Územní odbor Blansko
Poříčí 22
678 01 Blansko

OPERAČNÍ STŘEDISKO HASIČŮ V BLANSKU KONČÍ

že po nich budou při oznamování událostí vyža-
dovány detailnější místopisné informace.

V průběhu roku 2007 se předpokládá pře-
chod požární stanice Blansko na takzvaný 
„bezobslužný“ provoz, kdy v případě výjezdu 
k mimořádné události nebude na stanici zůstá-
vat žádný příslušník. Odpadne tak nepřetržitě 
držená služba spojovatelky na čísle 950611111 
a může se stát zejména v odpoledních hodi-
nách a o víkendech, že se na toto číslo nebude 
možné dovolat. Občané však budou moci 
a mohou již nyní využít přímé telefonní linky na 
denní příslušníky a zaměstnance ÚO Blansko. 
Přímé telefonní spojení je možné si vyhledat 
na internetových stránkách http://www.hzsobk.
cz/. Tímto způsobem bez problémů fungují 
již několik let požární stanice v Boskovicích 
a Kunštátě.

plk. Ing. Jiří Maňoušek
ředitel územního odboru Blansko

ostatním pořadatelům ze Sportovního klubu 
a všem sponzorům za pěkné ceny pro všechny 

Jiří Vodák předává ceny vítězi XI. ročníku 
O přeborníka Doubravice-Klemova

Místostarosta MěÚ pan Antonín Hříbal předává 
cenu panu Antonínu Řezníčkovi-Podloučkovi 

za III. místo

účastníky těchto turnajů.
Text a foto: Jan Vozdecký

ZPRÁVY ODJINUD

• Plošná inzerce:  4,– Kč za 1 cm2

• Podnikatelská řádková inzerce:  
 1. řádek 20,– Kč, další řádky 10,– Kč
• Prodej občanům: 1. řádek 10,– Kč, 
 další á 5,– Kč

Podnikatelům i fyzickým osobám nabízíme 
možnost plošné i řádkové inzerce

INZERCE – REKLAMA

• Kvalitní obkladačské práce
 Kučera, Rájec-Jestřebí 679 02, Hradisko 105, 

tel. /fax: 516 432 707 – mob.: 605 086 952

Uzávěrka zpravodaje je vždy do 10. dne v měsíci. 
Podrobnější informace můžete získat na radnici.

http://www.hzsobk.cz/
http://www.hzsobk.cz/


11.–14. 1. 2007 Brno. 
Veletrh cestovního ruchu 
REGIONTOUR

Foto: Stanislav Mrázek

Himálaj, Nepál
– výstava
Mgr. Karel Kocůrek
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